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УТВРЂУЈЕ СЕ да су на главни претрес приступили: 
 

 заменик тужиоца за ратне злочине Небојша 
Марковић, 

 пуномоћници оштећених Наташа Кандић и Славица 
Јовановић, 

 сви оптужени, и 
 браниоци адвокати: Бранкица Мајкић бранилац 
оптужених Деветака и Девчића, Градимир Налић 
бранилац  оптуженог Радојчића, Војислав Вукотић 
бранилац опт.Крњајића, а на данашњем претресу 
мењаће и адв. Јасмину Живић браниоца опт.Перића, 
Бранко Лукић бранилац оптужених Миодрага 
Димитријевића и Влајковића, Бранко Димић 
бранилац опт.Јосиповића, Гордана Живановић 
бранилац опт.Јована Димитријевића, Слободан 
Живковић бранилац оптужених Стојановића и 
Бачића, Бранислава Фурјановић бранилац оптужених 
Косијера и Стевановића, Радослав Шошкић бранилац 
опт.Николаидиса. 

 
 Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

Да се главни претрес ОДРЖИ. 
 
 Претрес је јаван. 
  
 Главни претрес СЕ НАСТАВЉА у 09 часова и 38 минута. 
 

НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
 
 Испитивање сведока Божице Дрмић и Станислава 
Франковића које се врши путем видеоконференцијске везе 
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успостављене са Жупанијским судом у Вуковару у присуству 
судије. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан, да ли се чујемо? 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШЕНСКИ: Добар дан, 
чујемо се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Овде судија Оливера Анђелковић, Ви сте? 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШЕНСКИ:  Никола 
Бешенски. 
 
 У присуству судије Николе Бешенског. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је наш судијски помоћник стигао? 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШЕНСКИ: За сада 
нису стигли, вјеројатно због прометних потешкоћа, пада снијег. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Да ли су оба сведока приступила? 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШЕНСКИ: Јесу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Прво ћемо да саслушамо сведока-оштећену 
Божицу Дрмић, пошто ће њено испитивање краће трајати да не би 
чекала. Да ли је сведок у судници? 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШЕНСКИ: Је, је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
 

 
ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА 

 
СВЕДОК-ОШТЕЋЕНА БОЖИЦА ДРМИЋ  

 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан госпођо Дрмић.  
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Добар дан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рећи ћете ми Ваше личне податке, од оца? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Марин Балић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Марина. Ваша адреса Товарник, је ли тако? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Товарник, Антун Густав Матош. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Број 24. Година рођења? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: 1966. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Место рођења? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Вуковар. 
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 Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ, од оца Марина, 
рођена 1966. године у Вуковару, са пребивалиштем у 
Товарнику, Антуна Густава Матоша бр.24. 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја ћу Вам прочитати имена и презимена 
оптужених па ћете рећи да ли сте са неким сродству или евентуално 
у завади: Љубан Деветак, Милан Девчић, Милан Радојчић, Жељко 
Крњајић, Миодраг Димитријевић, Дарко Перић, Радован Влајковић, 
Радисав Јосиповић, Јован Димитријевић, Саша Стојановић, Драган 
Бачић, Зоран Косијер, Петроније Стевановић, Александар 
Николаидис? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: С никим нисам у роду. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
 
 Са оптуженима несродна. 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Бићете саслушани као сведок, као сведок сте 
дужни истину да говорите, давање лажног исказа је кривично дело. 
Нисте дужни да одговарате на поједина питања уколико би себе или 
неког свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној 
материјалној штети или кривичном гоњењу.  Пре него што ћете 
почети да дајете исказ положићете заклетву изговарајући ове речи 
које ја изговорим. Заклињем се. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ:   Заклињем се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ћу о свему. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ:  Да ћу о свему. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Што пред судом будем питана. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Молим? Је ли можете поновити? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Хоћу. Што пред судом будем питана. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ:  Што пред судом будем питана. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Говорити само истину. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ:   Одговорити само истину. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И да ништа што ми је познато нећу прећутати. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ:  И да ништа што је познато нећу 
прешутјети. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пред Вишим судом у Београду води се кривични 
поступак против ових четрнаест лица због кривичног дела ратни 
злочин против цивилног становништва. Предмет оптужбе је 
страдање шездесетдевет цивила хрватске националности у месту 
Ловас у десетом и једанаестом месецу 1991. године, ближи предмет 
оптужбе је страдање цивила у нападу на Ловас, затим у том периоду 
у самом месту убиства, телесна повређивања, противзаконита 
затварања цивилног становништва и страдање цивила при догађају 
на тзв.минском пољу. Испричаћете суду шта је Вама у вези свега 
овога познато, да ли сте у то време били у Ловасу, ко је од ваших 
страдао. Уколико нисте били у месту шта сте сазнали у вези 
страдања ваших ближњих и евентуално у вези дешавања у том 
периоду у Ловасу.  
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Нисам била у то вријеме у 
Ловасу али сам чула,снаја ми је остала тамо, родитељи су ми 
убијени и мама и тата, кућу су запалили. Чула сам и ко је то наредио 
да их се ликвидира. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога сте то чули и за кога сте чули? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: И за маму и за тату. Викица 
Филић је чула, у другој соби је била, кад су дошли и питали «шта 
ћемо радити са Марином и Катицом Балићевим». Деветак је рекао 
«Како, шта, рекао сам да их се ликвидира». Били су позвани на 
саслушање тамо у мјесној заједници. Марица Пејићева је била тамо 
присутна кад је Љубан Деветак дошао и рекао је оно пролазио је, 
мама је мислила можда ће нешто помоћи или не знам ни ја, па му се 
обратила «Љубане, шта је ово». Он је рекао њој таквих погрдних 
ријечи и свакаквих, жена ми није могла препричати, каже то је било 
страшно, то се не може препричати каквим ријечима се он њој 
обратио, и мама и тата су тамо били. И још су рекли «Ди су ти 
синови, гдје су ти усташе, кога скриваш, коме печеш погаче» јер је 
имала три погаче са собом које је наравно испекла јер морала је 
нешто и јести, тако да, не знам.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, ево сад ће странке у поступку да Вам 
постављају питања. Изволите тужиоче. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добар дан, ја сам Небојша Марковић заменик 
тужиоца за ратне злочине. Кажите ми да ли сте пре ових догађања у 
октобру и новембру да ли сте боравили у Ловасу или долазили у 
Ловас? 
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Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Наравно, ја сам рођена у 
Ловасу, родитељи су ми тамо, у Товарнику сам живјела и кад смо из 
Товарника изашли били смо тједан дана код њих и онда смо отишли 
сви за Илок. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад је то било? У ком периоду сте били тих 
тједан дана? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Тједан дана прије него што је 
напад на Ловас био сам била у Ловасу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Какве су тамо биле прилике кад сте Ви дошли 
у Ловас? Је ли место било брањено? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Напета ситуација је била, 
мислим страшно је било. У Товарнику се пуцало морали смо побјећи, 
дошли смо у Ловас и тамо је се. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А како је било? Је ли било неке војске у Ловасу 
тад кад сте дошли? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли било неких стража? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Ја то не знам, мислим ја сам 
била код родитеља, ја сам била трудна, била сам у кући, у 
дванаестом мјесецу сам родила тако да једноставно бојала сам се 
уопће изаћи на улицу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да Вас питам, кажете да су Ваши родитељи 
убијени и да ли знате, јесу ли Вам испричали ког је тог датума било, 
кад се то десило? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па ево овако сад точно период 
тај који је, мислимо да је то било 17./18. јер Викица је била, то је 
било све значи после, 11-ог су се ишли пријавити колко сам чула од 
снаје, посебно она, посебно мама, јер неко је моро бити са дјецом и 
мама је једноставно од куће њу на неки начин, не знам как да вам 
кажем, не отјерала него да не буде у кући јер се бојала за њу и за 
дјецу па их је одвела код ујне Славице Ковачеве и мислећи да ће и 
они касније мама и тата доћи исто тамо. Кућа је била запаљена, то 
су сусједи видјели Стипа Максин, Звонко Балић и они који су 
видјели, видјели су тату пред кућом да је гледо кад је кућа горила, 
можете мислити како је, срце му се сигурно распадало у том 
тренутку, не може ништа помоћи. Војска је била око куће, било је 
страшно каже. Посље свега тога снаја је ишла тражити маму и тату, 
међутим није их нашла, није их нигдје нашла код познатих људи, 
мислим оно сусједа или не знам ни ја и онда је срела Милана 
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Воркапића и он јој је рекао, питала је њега «Милане», то је сусјед 
друга кућа од мојих, «Гдје су мама и тата, не могу их нигдје наћи», 
он је рекао «Тату су дошли привести, а јел знаш зашто ти је мама 
приведена, односно свекрва, зато што је рекла да ће доћи и наших 
пет минута и зато су привели и њу». 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само тренутак. Режија, нешто слика нам је 
замрзнута, не можемо. Ево, можемо да наставимо. Изволите. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Сад сте Ви прекинути, па наставите, поменули 
сте шта је Милан Воркапић шта сте са њим причали. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да, срела је Милана Воркапића 
и питала је гдје су јој свекар и свекрва, односно моји мама и тата. 
Он је рекао да су приведени, дошли су по тату, међутим маму су ти, 
свекрву, привели због тога што је рекла да ће доћи и наших пет 
минута и обоје су приведени. Тамо послије тога ми је причала кад је 
изашла госпођа Марица, она је покојна сада, Пејићева, то сам већ 
испричала шта се обратио и како се обратио све. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми да ли знате коме је он то говорио 
кад кажете рекао да треба да се ликвидарају, коме? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не знам, не знам, то не може 
рећи јер је била у другој просторији али глас је његов јер она је 
била приведена тамо, неко је дошао и питао шта ћемо са Марином и 
Катицом. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми да ли знате ко је њих привео, да ли 
сте то чули? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, не, то не знам ко их је 
привео али је Милан рекао да су приведени и да су, да су приведени 
наравно. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате нешто о томе ко је запалио кућу? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Наравно, па нисмо ми запалили 
своју кућу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не, него мислим да ли знате ко је, да ли је 
мештанин или је неки од добровољаца или од војске? Не знате? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: То не могу рећи али то можемо 
претпоставити само јер зна се ко је дошао у село. Нисмо ми себи 
сами куће запалили и поубијали толике људе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Наравно. Кажите ми да ли знате нешто о томе 
шта се дешавало у селу до тог док нису страдали Ваши родитељи, 
да ли имате о томе нека сазнања? 
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Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Овако, што се свега тога тиче 
рекла сам да сам била трудна и да се пуно тог што сам чула али 
једноставно мене је занимало шта је с мојим родитељима. Како год 
је ко излазио из села питала сам што је с мојима, нико ми ништа 
није могао рећи и то су једноставно се гледали и погледавали јер 
видјели су да сам у високом ступњу трудноће била, а ја то уопће 
нисам знала док нисам родила да су они убијени на такав начин. 
Чула сам за убијања, све то, али кажем нико ми није конкретно 
рекао за родитеље док снаја није изашла ван и онда сам све то 
касније чула. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми да ли знате нешто о томе где су 
пронађени њихови посмртни остаци? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Јесу, код баке значи на брду у 
кући Милана, Девчића, не знам име, господина Девчића у подруму 
били су мама и тата, Видић Ивица и Стипа Лукетић. Стипа Лукетић 
је послије те детонације и свега тога изашао ван вјеројатно у шоку и 
отишао је код Кате Барићеве, то је друга кућа од тог подрума гдје су 
убијени и рекао је да је у том подруму Марин и Катица и Ивица 
Видић да су убијени. Он је у шоку, ту се пресвукао, они су га 
задржали јер полицијски сат је био али вјеројатно човјек у шоку је 
изашао ван и отишао и касније су и њега убили, али мислим то се 
може потврдити да су они били у том подруму. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Је ли он испричао ко је то учинио? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па не знам, није то рекао, у 
ствари то не знам, не може знати кад је он био у подруму с њима. И 
мама и тата, тата је био овако стрелне ране је имао, прије тога је 
био вјеројатно изударан јер зуби су му били избијени, а он је имао 
само један поправљен зуб. Значи прије тога су их мучили, а мама 
мислим то, вјеројатно имате и податке и све, није била нити за 
препознати с обзиром да су бацили бомбу унутра, значи прво су их 
мучили онда су их претпостављам бацили бомбу и она уопће није 
била за препознати. Значи на пола тијела је у ствари била. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Хвала, немам више питања. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: А то мучење и то гдје су били у 
тој мјесној заједници, вјеројатно су преноћили исто један дан јер 
оданде су одведени код сусједе значи код Марице Пеулићеве код 
Максиних и она их је видјела, значи претпоставља да ту ноћ су били 
и убијени јер она је њих видјела, мама је ушла унутра, њена унука 
је изишла ван на двориште и тада је видјела маму, два аута су 
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стала. Она у другом ауту не зна ко је био али маму је видјела, 
вјеројатно су ту хтјели их поубијати и кад је она изашла ван они су 
њих поново вратили на улицу, значи затворили капију и отишли 
даље и претпоставља се да су ту ноћ и убијени. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А где су били затворени? Кажете целу ноћ су 
вероватно ту провели. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па били су вјеројатно у мјесној 
заједници док их је Викица Филићева чула односно видјела тамо 
гдје су били на саслушању и Марица Пејићева. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Хвала. Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље.  
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добар дан госпођо Дрмић, Бранкица Мајкић 
адвокат – бранилац оптужених Љубана Деветака и Милана Девчића. 
Ја бих Вас кратко питала, сад сте одговорили да су вероватно били у 
месној заједници Ваши покојни родитељи. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не вјеројатно, већ да, мислим 
ако је тамо било саслушање онда је. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Значи сигурни сте да су били у месној 
заједници? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Чујте, ја сам тако чула. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. То Вам је говорила госпођа Викица 
Филић, ако сам Вас разумела? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да, и Марица Пејићева их је 
видјела кад су дошли на саслушање кад су их тамо довели. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А ко Вам је конкретно говорио о наредби 
Љубана Деветака коју је чуо од ове две госпође? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Викица. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Викица? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Викица ми је то рекла јер је она 
то чула, била је тамо. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли Вам је познато да ли је Викица осим 
у месној заједници, да ли Вам је о томе причала, била затворена још 
негде? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Оно што је мене занимало она је 
била тамо, значи један дужи период је тамо била. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Значи не знате да је била још на неком 
месту? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не знам, чујте, ја сам питала 
само за родитеље и то ми је. 
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Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, а да ли знате како изгледају те 
просторије месне заједнице? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Чујте, ја у мјесној заједници 
нисам била, ја сам удата давних дана, тако да ја стварно не бих Вам 
то знала рећи сада. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли Вам је можда рекла доба дана 
када се десио тај разговор, односно када је чула ту наводну 
наредбу? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Чујте, то морате њу питати. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Питам Вас да ли је Вама пренела? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, мене је само занимало оно 
што се тиче мојих родитеља, тако да Вам само то могу рећи, а точне 
појединости ја нисам у то улазила. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да нам кажете када сте 
водили тај разговор са Викицом Филић? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Водила сам прије и конкретно 
ево и неки дан сам отишла до ње да то потврдим да будем сигурна 
да не бих рекла нешто што није точно или не знам и да су главни у 
селу били Љубан Деветак, Милан Радојчић и Девчић. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Је ли Вам и то говорила госпођа Викица 
Филић? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: То су сви који су излазили из 
села рекли да су они били главни и да се без Деветака ништа није 
могло направити. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Само бих, извините, још једно 
питање. Да ли можете да нам кажете са ким сте отишли у Илок пре 
10.10.? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Отишла сам нормално са својим 
родитељима, сви смо отишли, а они су се нажалост вратили, ја сам 
остала, односно нису ми дали да се вратим у село зато што сам била 
трудна. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Јесу ли у Ловасу били припадници Збора 
народне гарде пре 10.10.? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не бих Вам знала рећи сад. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли су се у Илок повукла и Ваша браћа 
рођена? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Моја браћа? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да. 
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Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Јесу, наравно, али они су дошли 
тек касније кад је напад на село они су једноставно изашли. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: На дан напада? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Били су на крају села па су 
могли изаћи. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Јесу ли они изашли на дан напада 10.10.? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Јој, то Вам сад точно да ли су тај 
дан изашли, а зашто Вас то занима? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па у склопу Ваших. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Је ли ми можете рећи због чега 
то питате? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Зато што су то нека сазнања која Ви имате, 
а која могу бити битна за овај поступак. Ако имате сазнање о томе 
кад су Вам браћа изашла из села. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па знам да су преко њива дошли 
и да су побјегли. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро, а да ли Вам је познато да ли је ко из 
Ваше породице укључујући и родитеље Ваше узео учешће у 
цивилној заштити Ловаса пре 10.10.? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Можете ли поновити питање, 
нисам Вас разумјела. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли имате сазнања да ли је ко из Ваше 
породице уже, мислим на родитеље и браћу Вашу рођену, узео 
учешће у цивилној заштити у Ловасу пре 10.10.? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да ли је био у цивилној 
заштити? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Јесте.  
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Хало? 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да, да, да ли је био у цивилној заштити? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Мислим нисам о томе. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Знате или не знате, мислим да се не 
задржавамо пуно око тога. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па не бих Вам знала сад то 
рећи, не знам. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Према подацима у списима 
предмета након што је извршена 1997. године ексхумација 
посмртних остатака постоји траг односно на умрлици да су били 
припадници цивилне заштите. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Онда јесу. 
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Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Онда јесу. Хвала Вам пуно. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добар дан госпођо Дрмић, ја сам Градимир 
Налић, ја браним Милана Радојчића. На почетку желим да Вам 
изјавим саучешће због трагедије у Вашој породици. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Хвала. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: И да Вас питам мало ближе. Ви сте живели у 
Товарнику? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: С ким сте живели у Товарнику? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Са супругом и сином. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Реците ми је ли Ваш супруг био припадник 
неке од оружаних снага Републике Хрватске, односно тадашње 
Хрватске? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Мислим да то не морам 
одговорити, јер овде није што се тиче моје обитељи и мога супруга, 
него је овдје ријеч о родитељима, је ли тако. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Разумем, разумем, али ово је, ја браним 
Милана Радојчића и морам између осталог и да поставим некаква 
питања која се односе на околности, шире околности случаја. Дакле 
је ли Ваш супруг био припадник неке од оружаних униформисаних 
хрватских војних формација у време борби за Товарник? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: У вријеме борби не. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А после тог времена? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па у војсци је био, мислим то се 
зна. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Је ли био припадник Збора народне гарде? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Реците ми молим Вас ово када, 
питала Вас је колегиница око тога кад Вам је Викица говорила ово 
своје сећање на трагичну смрт Ваших родитеља, кад је то први пут 
она Вама говорила? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Први пута кад смо у Ловасу 
били, не знам кад је, то је било некако прољетос сам о томе с њом 
причала, кад смо имали састанак. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ако може мало гласније. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: У Ловасу кад смо били то је 
било некако прољетос. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ове године? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да, да. 
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Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ове године? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Односно прошле године, да, 
2010. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Прошле године значи Ви први пут сазнајете? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да, први пут сам с њом 
разговарала, а тек сам сад сазнала, кажем, да ми је рекла за 
ликвидирање јер стварно то нисам прије знала али она је то већ 
рекла на суду. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Значи Ви први пут чујете од Викице Филић 
прошле године то, јесте ли се пре тога интересовали код некога за 
то? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Из почетка наравно да јесам, 
међутим оно кажем била сам трудна и у свему томе нисам одмах, 
после једноставно живимо даље, нисам се превише томе. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А реците ми за ових седамнаест година. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не могу заборавити али стављам 
по страни. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Свакако, али за ових седамнаест година 
јесте ли сретали Ви Викицу Филић и раније? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па јесам је сретала али кажем 
кад дођем у село код својих оде код брата једног, другог, трећег и 
код, не задржавам се превише. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: И она Вам никада раније при тим сусретима 
није ништа рекла о томе како су страдали Ваши родитељи покојни? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Нисам је ни питала. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Али сретала Вас је, зар не мислите да. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не могу рећи да сам ја с њом, 
кажем, до прошле године нисам јер кад дођем дођем код својих 
браће тако да нисам ишла по селу. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, а реците ми сада када сте ишли 
поново кажете пре неки дан код госпође Викице Филић, јесте ли 
ишли сами, јесте ли били сами с њом или је присуствовао још неко 
том вашем разговору? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, сама сам била. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ко је иницирао тај састанак? Ко је кога 
звао? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Ја сам отишла код ње. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Је ли Вам госпођа Филић шта Вам је, 
је ли Вам говорила о свом сведочењу пред судом? 
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Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Рекла је само да је она то већ 
потврдила. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Је ли Вам рекла шта је тачно потврдила? Да 
ли можете да ми кажете тачно шта је она Вама рекла прошле 
недеље? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да је чула да је неко ушао у 
другу просторију и питао је точно «шта ћемо са Марином и Катицом 
Балићевим», «Како, шта, рекао сам да се ликвидирају» тим 
ријечима. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Је ли Вам показала изјаву своју са суда? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, нисам то ни тражила. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па не мислим да сте Ви тражили него да ли 
Вам је она показивала или нудила? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, не. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, и кажете Ви сте прошле године 
сазнали од Викице Филић те чињенице, јесте ли Ви отишли у неки, 
да то пријавите негде да сте сазнали ко Вам је убио оца и мајку? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, рекла сам само браћи. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па је ли неко од браће отишао у полицију  
Хрватску да пријави да су то сазнали? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Мислите сад  неки дан? 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па не, кад сте сазнали, кажете да сте пре 
годину дана сазнали. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Сазнала сам прошле године да. 
Не, нисам, мислим шта вриједи ићи сада понављати ево знамо да 
ћемо доћи на суд и да ћемо то поново потврдити. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро госпођо, ја ако могу судија, ја бих 
приговорио овом исказу у целости, сматрам да овај сведок је 
инструисан од стране Викице Филић и то је моја примедба, 
приговор. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Има ли даље? Од бранилаца нема више 
нико питања? Од оптужених? Изволите. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан. Оптужени Љубан Деветак. Питао 
бих сведокињу да ли ме познаје? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Чујте, ја Вас нисам видјела а 
давно. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Да ли ме од раније познајете то питам. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па, сјећам се да сте долазили у 
Ловас ја као дјете код Ваше пунице, то је трећа кућа од нас. 
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Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па да ли знате да сам ја тамо правио кућу 
нову код те моје пунице? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Знам. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро. Реците ми да ли сте икада Ви чули да 
сам се ја са Вашим родитељима, са Вашом браћом или било с ким из 
шире фамилије, овај имао било какве сукобе? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, зато ме занима зашто сте их 
дали ликвидирати? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Свађе имовинске, ово-оно. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, и зато ме занима зашто сте 
их дали ликвидирати јер смо увек били у добрим односима прије 
рата. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Одговорићу Вам на то, само још једно 
питање имам. Јесте ли Ви разговарали телефоном са мојом 
супругом? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, никада. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро. Немам ја везе с тиме, то су тако 
приче за малу децу, ја ко ми се год обратио у то време од комшија 
ја сам помогао колико сам могао, Ваше родитеље стварно  91. ја 
нисам видео, стварно нисам видео. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не вјерујем да би ми жена 
лагала Марица Пеићева која је била присутна тамо кад Вам се мама 
обратила и рекла «Љубане» вјеројатно да нешто учините, да им 
помогнете. Међутим, Ви сте таквих ријечи, жена ми није хтјела то 
говорити. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Опростите, где је живела та Марица Пејић? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Пинетерова, кад се иде према 
гробљу ако се сјећате на ћошку је кућа. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Сећам се, не знам жену, не знам о коме се 
уопште ради, Марица. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Старија жена и мислим да ми не 
би лагала, не би рекла оно што није истина јер је била тамо поред. 
Каже таквих ријечи, 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ја само могу нешто да кажем. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: То не може се, то се не може 
испричати шта сте Ви њој, на који начин сте јој се обратили. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Све је то неистина. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Само се покуњила и сјела доле. 
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Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Комплетно становништво села Ловас мисли 
да сам ја сва зла тамо направио јер никоме нисам ништа направио 
нажао а не дај боже то што Ви причате. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: А зашто онда сви кажу да сте Ви 
први, да се без Вас ништа није могло направити, Ваша је била и 
прва и задња ријеч. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Хорско певање, сигурно ја ти кажем. Нема 
везе са твојим родитељима и са убиством њиховим уопште немам 
везе, нити знам било шта негативно ни позитивно за твоју браћу, 
овај нити сам имао кад са твојим родитељима никакве сукобе и 
ништа, не знам па ти знаш после ваше куће је кућа Ивице Филића 
па чика Ивице Матића јел тако? Чика Ивица Матић. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Матић је први па је Ивица 
Филић. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро. Забунио сам се. Па чика Ивица Матић 
је цело време овај био код мене у кући човече. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: А зашто онда нисте и моје 
родитеље позвали и зашто их нисте на неки начин. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Па нисам знао да су тамо. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не само моје родитеље него 
цијело село, Ви сте из тог села а толики покољ у селу био. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Нису могли сви стат код мене у кућу, него 
сетио сам се једно питање имам за Вас. Мене чуди откуд Ваши 
родитељи нису били код Ваших првих комшија Срба? Који су прве 
комшије Срби Ваших родитеља? Да ли знате то? Да ли су то 
Воркапићи? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Како не бих знала, Вокрапић 
Ваш кум. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Јесте. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Ваш кум је први. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: А Шиљо је доле на крају имао кућу нову као 
и један од Ваше браће јел тако? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да. И никад се нису свађали, 
никад, увијек је било све а зашто. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Откуд да они нису били код њих? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Ја то не знам. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ја не знам, нисам стварно видео Ваше 
родитеље. 
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Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Ја то не знам али сам очекивала 
да ће им неко помоћи јер са никим нису имали никакав конфликт, 
био Хрват био Србин. Ви добро знате. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Ни ја нисам имао са ниједним Хрватом 
проблем. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Можете питати све шта је мој 
тата био и мама. Хрвати су били, своје не дају а туђе поштују. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У реду је, разумели смо и примедбе господине 
Деветак можете да се вратите ако немате више питања. Идемо 
даље. Од оптужених?  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Оптужени Девчић Милан. Госпођо Дрмић имао 
бих пар питања да Вам поставим. Реците ми молим Вас да ли су 
Ваша браћа Балић Антун и Јакуб били припадници МУП-а Хрватске 
90. године, доласком на власт ХДЗ-а у Хрватску. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Је, брат ми је био у полицији 91. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: 90. године. Пре тога није био припадник МУП-
а Хрватске јел тако? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па сад сам рекла 90, односно 
91. да, је био у МУП-у. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Реците ми да ли вам је Ваш трећи брат 
Јосип био укључен у ХДЗ и био држао стражу по селу са оружјем и 
тако даље, значи то није цивилна никаква овај. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: А због чега ме сад то питате? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Просто Вас питам јел знате дал је. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Знамо, сви смо били у ХДЗ-у. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Питам само да ли је држао страже, да 
ли је био, имао крај себе оружје. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да ли је имао крај себе оружје, 
то не знам, не могу рећи. Сви смо били у ХДЗ-у. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли је Ваш муж Дрмић Анте? Да 
ли сте ме разумели? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да, реците. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Рекох да ли се Ваш муж зове Дрмић Анте? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли је он био у ХДЗ-у тада у том 
периоду? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да.  
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Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Јесте? Да ли је био активни учесник овај свих 
прослава и свих других ових дешавања екстремних и 
националистичких у том периоду у Хрватској?  
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: На ово питање не могу, нећу 
одговорити. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само једно питање, госпођо Дрмић да ли је Ваш 
муж 10.10.91.године, био у Ловасу или у Илоку или где? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: У Илоку. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ова онда питања су потпуно беспредметна. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Добро. Можда ће бити али зато хоћу полако да 
дођем до неког одговора, па зато идем около. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта да утврђујемо ако јој муж тог дана није био 
у Ловасу? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Јесте, био је у Ловасу зато питам госпођо 
знате. Значи, након кад је пао Товарник Ваш муж је био у Ловасу јел 
тако? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да, са мном је изашао. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли је изашао у униформи и са аутоматском 
пушком? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Молим? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли је Ваш муж након пада Товарника када 
је избегао  Ловас, да ли је избегао у униформи значи тадашњег 
Збора народне гарде, маскирној униформи и са пушком у руци, 
аутоматском калашњиковим. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, он униформу није имао. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Није имао? Добро. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Није.  
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Реците ми да ли је Ваш муж некад сликан у 
униформи тадашњег Збора народне гарде? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Чекајте, јел ми овде сад 
причамо о мом супругу или је овде ко је убио моје родитеље? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Ја Вас питам просто, а Ви ако хоћете 
одговорите, ако нећете не морате. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Оно што се не сећате можете рећи не сећам се, 
не желим да одговорим. Јер ми овде утврђујемо. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Да ли жели да одговори или не, само то. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па добро, хајде. 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Госпођо зато што ја хоћу да доставим суду ако 
је заинтересован слике управо гардиста који су били припадници 
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тадашњег Збора народне гарде ако хоћете, ја ћу Вам доставити 
слике па између осталог и њезиног мужа у униформи тадашње 
војске Хрватске. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Да ли има још неких питања да се око 
тога више не задржавамо? 
Опт.МИЛАН ДЕВЧИЋ: Па добро, ето толико. И да је био, и такође и 
учесник одбране села Ловас, такође. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Има ли још од оптужених питања? Нема више 
нико? Реците ми госпођо Дрмић. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Само ћу једно рећи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците. Изволите. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Сви који су бранили су Хрватску, 
који год су били бранили су Хрватску значи. Нисмо дошли у Србију 
него смо на свом територију били. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Кад сте Ви изашли из Ловаса? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Тједан дана прије напада. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је и муж исто био тад са Вама изашао из 
Ловаса? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Са мном. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Реците ми помињали сте поред Викице 
Филић да сте разговарали и са неком Марицом Пејићевом која је 
сада покојна. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Када сте са њом? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Она је била присутна.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Када сте са њом разговарали? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Када је изашла из села у 
Опатији. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Ја не знам када је она изашла из села. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Па не могу Вам сад точно рећи 
која је то година била, али кад се изашло из села. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па оквирно рецимо кад је, да ли је то било 
91.године или? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, није 91. могло бити, то је 
било пуно касније. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не знате ни оквирно 92., 93, кад су они изашли? 
Када је она изашла из села?  
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Прошло је то пар година, 
стварно Вам не би могла рећ точно које године је било. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите даље.  
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Славица Јовановић пуномоћник оштећених. 
Да ли сведокиња зна да ли су, заправо да ли има неких посредних 
сазнања да су њена браћа и остала родбина у Ловасу знали да 
Викица Филић има неких сазнања у вези с догађајем у коме су 
убијени Ваши родитељи? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Јел можете поновити? 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ:Ако дозволите, да ли има посредних сазнања 
да је Викица Филић имала сазнања мислим ја не знам шта се 
доказује? 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Добро. Ако могу, можда другачије да ли сте 
са браћом причали о томе и да ли су они пре тога знали нешто о 
томе да ли су они пре тога са Викицом Филић причали? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Не, нису ни они знали ово за 
ликвидирање. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Добро. Како је Ваша снаја изашла из села и 
кад? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: 91. негде око Божића.  
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А реците ми да ли Вам је она причала да ли 
јој је требала пропусница за излазак из села и то? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да, требала јој је пропусница и 
морала је сву земљу односно све преписати да би могла изаћи ако 
има некога вани, а с обзиром да стриц је био у Немачкој и једино је 
због тога могла изаћ вани. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли можете да кажете име и презиме 
Ваше снаје? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Златица Балић. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Хвала. Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. Нема више нико питања. Само ми још 
реците ова кућа у којој кажете да су пронађена тела Ваших 
родитеља у којој се улици налази у Ловасу? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: На брду Владимира, мислим да 
је то Владимира Назора, значи иста на брду. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је то улица у којој су и живели Ваши 
родитељи? 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: Да, али је скроз на другом крају. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Захваљујем Вам се. 
Сведок-оштећена БОЖИЦА ДРМИЋ: То ми је преко пута код баке. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Захваљујем се госпођо Дрмић што сте се 
одазвали да сведочите о овоме. 
 
  Довршено сведочење. 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Следећи сведок је Станислав Франковић. 
 
 
  СВЕДОК-ОШТЕЋЕНИ СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ  
 
 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Ја се извињавам, мораћу да изађем на једно 
сат и по, па ако не будете завршили ја ћу да се вратим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко ће да. 
Адв. БРАНКО ЛУКИЋ:  Колега Димић ће да ме мења. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево само да питамо да ли је стигао овај 
судијски помоћник Вишег суда у Београду. 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШАНСКИ: Је, дошла 
је Ваша колегица само отежано због временских увјета, снег јако 
пада. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШЕНСКИ: И била је 
назочна испитивању овог првог свједока. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
 
 Констатује се да је у суд у Вуковару приступио судијски 
помоћник Вишег суда у Београду Кристина Жунић.  
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта је са сведоком Станиславом Франковићем? 
Је ли у судници? 
НН: Тај свједок је дошао и ево управо ће ући у дворану а ево и 
Ваше колегице да је можете видјети на екрану. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У реду. 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШЕНСКИ: Тај свједок 
управо сада треба ући у дворану и настављамо одмах.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добар дан господине Франковићу да ли се 
чујемо? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Добар дан. Чујемо се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од оца Марка је ли тако? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Име Вашег оца је Марко? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Марко, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Умировљеник сте да ли је тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Година рођења 61. годиште, у Винковцима 
пребивате? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ловас, Владимира 
Назора 57. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Владимира Назора 57. Добро. Где сте рођени? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У Ловасу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја ћу Вам прочитати имена и презимена 
оптужених па ћете рећи суду да ли сте са неким у сродству или у 
завади. Љубан Деветак, Милан Девчић, Милан Радојчић, Жељко 
Крњајић, Миодраг Димитријевић, Дарко Перић, Радован Влајковић, 
Радисав Јосиповић, Јован Димитријевић, Саша Стојановић, Драган 
Бачић, Зоран Косијер, Петроније Стевановић, Александар 
Николаидис. Да ли Вам је неко од њих род или сте у свађи са неким 
од њих? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, нисам их видио 20 
година. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
 

Са оптуженима несродан, није у завади. 
 

ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Бићете саслушани као сведок, као сведок сте 
дужни истину да говорите, давање лажног исказа је кривично дело, 
нисте дужни да одговарате на поједина питања уколико би себе или 
неког свог блиског сродника изложили тешкој срамоти, знатној 
материјалној штети или кривичном гоњењу. Пре него што кренете 
да дајете исказ положићете заклетву понављајући ове речи које ја 
изговорим. Заклињем се. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Заклињем се. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ћу о свему. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да ћу о свему. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Што пред судом будем питан. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Што пред судом будем 
питан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Говорити само истину. 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Говорити само истину. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И да ништа од онога што ми је познато, нећу 
прећутати. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: И да ништа нећу 
прећутати од онога што ми је познато. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пред Вишим судом у Београду води се кривични 
поступак против ових 14 лица због кривичног дела ратни злочин 
против цивилног становништва, предмет оптужбе је страдање 69 
цивила хрватске националности у Ловасу у 10-ом и 11-ом месецу 
91.године, ближи предмет оптужбе је страдање цивила у нападу на 
Ловас, затим у том периоду убиства, телесна повређивања, 
противзаконита затварања цивилног становништва и страдање 
цивила у догађају на такозваном минском пољу. Пред судом у 
Београду се налазе три Ваше изјаве, једна пред истражитељима 
Хашког тужилаштва коју сте дали 13.12.95.године, и два Ваша 
исказа са главног претреса пред Жупанијским судом у Вуковару од 
17.6.2004.године и 19.3.2008.године. Испричаћете суду због 
јавности овог претреса све што је Вама познато у вези ових 
дешавања која су предмет оптужбе. Изволите. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У вријеме овај, у то 
вријеме сам био у Ловасу, био сам заробљен и био сам распоређен 
као радна обавеза, био сам на рашчишћавању ових запаљених кућа 
које су биле. И то је било тамо до 17.10. док нисам био заробљен, 
мислим односно нас група људи који смо онда били у дворишту 
пољопривредне задруге Ловас и одатле смо ишли на минско поље. 
Што се тиче тога заробљавања, ту би изјавио да смо били 
покупљени у Ловасу сви мјештани од 20-50 година, било нас је 
негде око 90 и ишли смо, били смо пред месницом тамо код задруге 
ове окупљени. Онда смо ишли кроз овај шпалир, дошли су 
специјалне јединице које су нас прегледале тамо, био је од ових 
Марко један који се представио, мислим тако су га звали Марко 
мислим по имену и он је имао једну палицу, то је око 50 цм, промера 
5 и на претресу ту био је и сваког је ударио кад је улазио у 
двориште задруге. Ту смо ушли и ту су била постављена на трему 
задруге пушкомитраљези, полуаутоматске пушке и сједили су сад не 
знам паравојна јединица, то је овај не знам одред «Душан силни» не 
знам како се звао већ и ми смо морали ту стати у колону и онда смо 
чекали. Изнесене су нам онда, отишле од наших ових мјештана пар 
и изнело је клупе и сједили смо на тима клупама овај, ту су нас 
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поставили да сједнемо на те клупе, у то време то је било негде око 
17 сати, пред вече. И тако смо остали сједити. Онда сам ту сам 
видио Љубана Деветака кад је дошао око 19 сати, издвојио је неке 
људе из те групе и одвео их. Рекао је нама да ми ту остајемо да не 
би било пуцања по селу. А ове одвео каже јер треба за радну 
обавезу. И они су отишли, ми смо остали. Тада је пришао нама један 
од војника тамо и представио се као Зоран, те нас је све пописао 
који смо остали тамо сједити, односно који смо били у том 
дворишту. Ту смо тако били тијеком ноћи с тим да је овај Марко 
којег сам навео прије у исказу ишао с том палицом и ударао нас по 
леђима, ако је неко се мало савио или нешто није могао сједити, јер 
ипак ноћ је дуга мислим људи нису могли издржати, неки су се 
опустили, неки нису, било је  ту и старијих и млађих. И то би звао 
као равнање кичме, ето тако се то звало. Нормално, уз вређање нас 
то је било тако страшно психолошко вређање, псовање мислим и 
тако смо остали тијеком ноћи. Пред јутро дошло је, поново су се 
појавили овај Љубан, појавио се Љубан Деветак у пратњи Зораје и 
Воркапић Милорада и онда је отишао у ову просторију тамо у 
кухињу ове задруге. Онда су људи неки ишли на испитивање, ту је 
ишао Лука Балић, Марин Мађаревић, Берислав Филић и само мало 
да се сјетим, мало ми је сад, и Јосип Туркаљ «Јоја» звани. Тамо у тој 
просторији се дешавало такве страхоте, то је било ударање, 
лупање, да би Лука Балић кад је био он је излетио пун крви, 
двориште је било крваво, страшно јер тај који је то вршио 
испитивање и који је тукао био је један од те јединице која је била 
тамо. Представио се као боксер. Имао је кожне рукавице на рукама 
без прстију и он је тукао. Ту је био неки још Никола мислим како су 
се они звали Зоран, Марко, Никола, ето тај боксер које сам по 
именима овако, мислим које сам знао, мислим које сам чуо, које смо 
ми чули тамо односно сви, затим је ишао други по реду, тако се 
дешавало са свима и онда Јоја Туркаљ, њега су пребили, крви је 
било по целом дворишту. Затим је Петроније наведени Стевановић 
ту који је код вас, он је дошао и онда је појавио се тамо у овој групи 
кад су стигли и имао је нож од аутоматске пушке. И он је поједине 
људе бо у мишић, овога једнога Ђаковића је у дебело месо и тукао, 
и онда је он нас исто тамо шамарао, ударао. Онда је рекао овоме 
Зорану да иде покупити ако имамо шта новаца или од накита нешта 
да му дамо то, да ће нас мање тући. И тако се, то  се одвијало. 
Двориште је било пуно крви и добро се сјећам, кад су ухватили овог 
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оца Лукетића и браћу тамо кад су их довели, њи су лепили по 
капији то је било до пола капије улаза у радионе, крви. Двориште је 
било тада све већ крваво, страшно. Е ту су онда опет, издвајали су 
групе, ишло се по попису па се правило једна група, друга, трећа. 
Онда кажу ова је група отписана, ова је оваква, ова је онаква, 
мислим и то све, да би Љубан после издвојио још једну групу коју је 
одвео ван, ми смо остали. Тада су се појавили у одорама 
југославенске војске резервисти из Ваљева, био је један вод и они 
су ушли унутра са кацигама пуни наоружањем и ми смо, они су 
рекли да ћемо ми који смо ту остали неки неће неки хоћеју, ићи у 
бербу грожђа. Људи онако премлаћени, како је ко већ био, морали 
смо се постројити и кренути, отворила се ова велика капија у коју 
смо ушли и ишли смо у колони по два, они су ишли са стране. И 
кренули смо према минском пољу. Односно, то су они звали берба 
грожђа и како смо ишли том колоном Петроније је убо у ногу Бошка 
Бођанца који је јако крварио и тај пут којим смо ми ишли он је 
обиљежио својом крвљу јер је цурило из ноге крв по целом путу. У 
том тренутку сам још видио само сам видио Милана Девчића 
наведенога који је био у полицији овај, тамо у станици да је изашао, 
једноставно само нас испратио мислим нисмо, није ништа, само је 
стао и погледао кад смо ми отишли према минском пољу. Кад смо 
дошли доље, кренули смо улицом то је Томислава, па смо кренули 
тамо ми то зовемо према излазу из Ловаса, онда смо се морали 
престројити тако да су ови наши пратитељи, ти војници били у 
средини а ми са страна, нормално пушке су цијело време биле упрте 
у нас. Од Ловашчана још који су нас водили на челу те колоне, били 
су још Илија Кресојевић и Милан Рендулић. Они су били одређени 
да нас воде према минском пољу. И тако смо ишли колона до 
минског поља. Дошли смо тамо, то је једна била ораница прије 
погона дјетелина у ствари, Борова излаз из Ловаса од шта ја знам 
неких 10.000 можда квадрати и ту смо се морали ухватит за руке, 
формирати колону и ићи према горе, како је овако куће у котлини, 
ми смо се морали држат за руке и ић према горе и косити ногама 
траву. Ови неки су могли, неки нису, то је тешко било али ишло се, 
дошли смо до горе, горе су били кукурузи. Ту смо стали уз нормално 
повике, викање, псовке и онда смо стали. Рекли су да се 
престројимо односно да се окренемо и кренули смо према излазу 
Ловаса, односно према погону Борово. Тако смо били усмерени и 
ишли смо напред исто косили ногама траву и тада смо дошли једно 
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20 метара, 15-20 метара прије пута, ту су биле постављене мине. 
Било је неколико редова мина нагазних, противпешадијских, 
свакаквих мислим свих могућих врста. Ми смо сви стали, јер се свако 
бојао мислим оно, неће нико сигурно у смрт, онда су ови викали иза, 
иза леђа «напријед, напријед». Ми нисмо хтјели. Заборавио сам још 
то напоменути да осим те војске која је ишла с нама, било је још 
једно 5-6 ових јединица које су себе звале одред «Душан силни» не 
знам ни ја које су мислим ова друга војска мислим. И тако смо 
дошли ту и стали смо. Е сад, они су тјерали нас напред ми нисмо 
хтели. Не знам сад како је ту дошло до нагуравања, до нечега, 
углавном се то минско поље активирало и дошло је до експлозије 
јаке, ја сам се у том тренутку окренуо ови што су били иза нас што 
сам говорио резервисти из Ваљева и то све, видео сам ватру из 
цијеви која је кренула према нама, тада сам био рањен у ногу и у 
руку, пао сам доле, онда сам схватио по крви, топлини крви и том 
свему да сам рањен и после тога лежали смо ту једно вријеме, ови 
су викали «устај», ми нисмо хтели устат нормално када се пуца по 
нама, овамо даље су мине, више немаш куда. Погледао сам тамо око 
себе, било је мртвих мислим јако је страшно било призор и то је 
натезање трајало можда 15-20 минута, мислим сад не знам, оно већ 
сам био имао проблема са ранама и онда да би дошло да су људи 
почели устајати и једно време престало је пуцање, устајање и било 
нам је речено да изађемо из тог минског поља. Сад који су били 
рањени, ми који смо били рањени који смо могли изашли смо. Неки 
су који су погинули, погинули су мислим јако је било пуно мртвих и 
онда смо тако ишли преко њих да изађемо према каналу, ту је канал 
горе је цеста која иде према Товарнику и ми смо онда сјели у тај 
канал а ови, било је који нису рањавани, мислим који нису били 
озлеђени, нас је било 13-14 који смо били ја сам био један од 
најтеже рањених мислим и још њих пар који нисмо, из руке и из 
ноге ми је цурила крв, више нисам оно више могао, е тада у том 
времену сам није се знало, мислим нисмо знали шта ће с нама. Е док 
сам, ово сам заборавио напоменути у оном натезању код тог минског 
поља због чега је то ту, шта је. Ту је наишао један «Пинц гауер» ако 
се добро сјећам онако, у којем је био потпуковник њега су звали 
Рашо, он је изашао ван и питао је што је то. Ови су рекли каже ето 
као да су то поставили усташе, Хрвати минско поље па они као да 
смо ми ту на рашчишћавању а то није мислим од нас нико није то 
поставио мислим из Ловаса, нит је то, то су поставили. И онда је 
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овај ту дошло до натезања, па каже ко је поставио, ја сам то чуо на 
своје уши кад је овај рекао «ајд шта се правиш луд, па војска је 
поставила». Онда је он, дошли смо до овога изласка из тога минског 
поља и тад смо тамо били е онда су били ови натјерани који нису 
били рањени односно прво су хтјели нас рањенике да идемо по ове 
који су рањени да их извучемо оданде, међутим, неко је могао ић 
неко није, мислим и тако да нису онда су нас оставили да тамо 
лежимо, ја се превалио гледао сам, е онда су ишли ови који нису 
рањени па су чак деминирали, морали су деминирати, њима је један 
је од војника ових легао горе и говорио што ће радити са минама, 
како да је деактивира, где је осигурач, шта, онда је морао изнети 
ван. То су радили двојица мјештана из Ловаса који су били 
натјерани и онда су износили те мине. Е онда кад је ту завршило, 
неки су ишли по Ивана Мујића двојица, и тај је стао на нагазну 
мину, однела му ногу мислим доле палац овом једном човјеку и то је 
тако трајало ту одређено вријеме, и онда се појавио у то вријеме 
камион који је возио Воркапић овај, ми смо га звали «Трнда», он је 
дошао с тим камионом, то је од «Борова» био камион и ми смо били 
који смо рањени, сад ми нисмо знали шта ће с нама, онда су они 
говорили «одвезите их у Ловас нек Петроније заврши посао». Сад 
мислим то је била неизвесност да ли ћемо ми преживети или 
нећемо, јако је било гадно мислим незгодно и онда су нас покупили 
у то возило нас 13 и одвезли у Шид преко Товарника у амбуланту. 
Дошли смо тамо у амбуланту, тамо нам је била као указана помоћ 
мислим. У ствари било је овако, ко је могао доћи до амбуланте том 
је указана помоћ, ко није, нико није хтио ником помоћи из камиона, 
људи су сами, онда смо ми неке ове који су били теже рањени, које 
смо могли одвели, био је ту Јосип Туркаљ Јоја, он није могао, он је 
био тешко рањен и није га нико могао ни понети, он је остао у 
камиону тако да му помоћ није ни пружена, да би касније кад смо се 
враћали, после смо враћени из Шида у Ловас и да би он и умро у 
овоме возилу. И тако смо дошли до Ловаса и онда смо били 
одвезени у амбуланту Ловас где нам је доктор овај мјесни Качар 
који је био, превио те ране поново и пружио нам прву помоћ мислим 
оно праву за разлику ово што је било у Шиду, то је било само 
бацање газе на то и бјежите што пре одатле. Ту смо остали тако 
целу ноћ, около се пуцало. Ми нисмо знали што ће бит, неизвесност 
је била голема, после се причало да су копали рупе тамо, јаме по 
дворишту да нас убију, не знам, нећу нисам то ето био сам тешко 
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рањен па не знам шта се дешавало више. Лежао сам и тако је било 
целу ноћ 18-ог на 19-ти да би онда 19.10. дошло војно возило 
санитарно и нас четворицу који смо били најтеже рањени ставили у 
возило и послали у Шид а из Шида затим за Сремску Митровицу у 
болницу. И тамо сам онда ето био у Сремској Митровици у болници 
два мјесеца, имао сам операције, тамо ми је било јако тешко мислим 
оно нисам имао право на ништа, морао сам шутити, лежао сам у 
кревету ето од операције до операције, вегетирао. Ето то би у 
кратким цртама било мислим, онда сам из Митровице отишао за 
Загреб.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ево сада ће да Вам странке постављају питања. 
Изволите тужиоче. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добар дан. Ја сам заменик тужиоца за ратне 
злочине Небојша Марковић. Па пошто сте највише причали о овим 
догађањима у минском пољу прво ћу Вас у вези са тим да Вас питам 
овај рекли сте да је Петроније убо Бошка Бођанца ножем али није 
ми јасно сасвим кад је то било јел то било оно јутро кад сте рекли 
да је дошао. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јутро, јутро. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То је значи било пре него што су касније ујутру 
долазили ови и правили групе јел те које ће да. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, то је било у то 
вријеме мислим, то је ујутру било. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Кажите ми овај други детаљ кад сте 
овај кажете ујутру 18-ог да је дошао Љубан Деветак и да је отишао 
у кухињу и да су тамо били боксери Никола и не знам за кога сте 
још рекли. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да, ови који су 
водили на испитивање поједине људе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми док је та испитивања док су била 
јел за све то време тамо био Деветак или је он отишао пре? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ја сам га видио кад је 
улазио, после га нисам видио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А кажите ми овај, како су тад 
раздвојени? Помињали сте у неким својим ранијим изјавама да су 
три групе биле, једна је била која ће отићи на минско поље а које су 
ове две? Помињали сте сада да је била и група која је издвојена и 
отишла да ради ако сам ја добро разумео? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да то је ова коју је 
Љубан одвео групу једну. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То јутро јел? А кажите ми која је трећа група?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Трећа група смо ми 
били који смо тамо стајали мислим јер било је подељено у три групе 
мислим тако смо били раздвојени. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. Ви сте једна група, и од Љубана Деветака 
трећа група, рекли сте нешто везано за. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ту су били ови који су 
тамо мели двориште и који су стајали али то је било формирано три 
групе а касније се то све скупило малтене у једну групу мислим ето 
тако је било. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У овим изјавама раније помињали сте да су 
неки били ту који су били пребијени и да нису ишли са Вама, а да их 
после нисте видели, у вези са тим Вас питам да ли се сећате? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ови Лукетићи које сам 
навео, браћа Лукетић и њихов отац, Видић, сад не знам, само мало 
опростите ова двојица, тројица мислим које сам навео њих нисам, 
они нису ишли с нама на минско поље, они су остали ту. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми да ли сте Ви видели њих кад су 
они ту доведени? Јесу ли сви заједно доведени или? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То јутро ја сам видио 
кад су довели њих тројицу и кад су их тукли тамо кад су лепили на 
капију, ето то. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко их је тукао да ли знате? Да ли сте неког. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па боксер, овај што сам 
га назвао Никола, Петроније мислим та екипа која је била тамо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите, шта је после било са тим 
Лукетићима? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: После сам чуо да су 
убијени. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Нисте их више никад видели? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А кажите ми сад овај, овога ово војно 
лице што сте рекли да се зове Раша, кад је он наишао на то минско 
поље, пре него што ће бити те експлозије и та пуцњава или после? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: После експлозије кад 
смо лежали тамо, то сам вратио сам се па сам то рекао поново, кад 
смо лежали рањени. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Е сад кажите ми ко је поред Вас био на 
минском пољу? Ко се с Вама држао за руке? Да ли се сећате и каква 
је њихова судбина да ли су рањени? Погинули? Или нису или су 
остали. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па био је Перо Вулета 
са моје стране и био је лакше рањен мислим сад ја не знам, нисам га 
овај, али он је био крај мене. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И ко још да ли се сећате?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не могу се више. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А јесте ли тамо запазили ко је на лицу места 
мислим ко је погинуо? Јесте ли неког другог запазили да бисте. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Чујте сад по имену и 
презимену да не наводим мислим, био сам рањен, био сам превише 
окупиран са својим ранама мислим да би могао проматрати ово 
даље. Нисам знао јер цурило ми из руке и из ноге крв, рука ми се 
распала, кости поиспадале, онда сам везао чарапом руку да ми не 
искрвари ето тако нисам се више могао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли Вам је та повреда била од експлозије 
или од пуцања из оружја? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Овако повреда је руке 
била од експлозије а ногу, ја сам рањен и у ногу то сам добио од 
пуцања тако да и једно и друго ме ухватило. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А кажите ми док сте Ви тамо били док 
вас још нису одвезли вас рањене шта се дешавало са овим што су 
погинули, јесу ли њихова тела склањана док сте Ви били ту? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, не, они су остали 
лежати ту ми смо одвезени мислим тако да више нисам овај. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Сад ћу да се вратим на почетак да нам 
кажете какве су прилике биле у Ловасу пре напада? Да ли је било 
сукоба између Срба и Хрвата? Да ли је место брањено, је ли 
постојала нека јединица? Или су биле неке страже? Да нам 
испричате мало о томе. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не би ја у то сад улазио 
мислим нико није никога нападао у Ловасу, Ловас је релативно било 
мирно село, живило је у Ловасу ето око 1.700 Хрвата и нешто Срба и 
сад мислим нама никад није било јасно није никога ту нит је 
направио шта нит је некога дирао мислим од њих, мислим да није 
било проблема, није било између нас. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А кажите ми је ли била нека јединица 
која би бранила место или евентуално неке страже да овај 
стражаре? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ловас се није могао 
одбранити кад није имао пуно ни оружја мислим оно, они су упали и 
убијали су људе мислим јер Ловас се фактички предао мислим оно 
већ је био готов мислим није био за обрану. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Кажите ми сад о самом нападу. Ако сам 
добро разумео, прво је почела артиљерија да туче да ли можете то 
да опишете колико је било тих граната? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па било је више ових из 
тенкова је било пуцано по Ловасу, више тенковских граната. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А где сте се Ви налазили тад?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Био сам око куће. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Где је Ваша кућа? У којој улици? Ово где сад 
станујете јел? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Владимира Назора. Кажите ми са ким сте Ви 
били јесте ли били у кући или у подруму и са ким сте били? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Био сам око дворишта 
тамо, био сам са код овог сусједа једнога Боже Видића, њега су 
после убили. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И ко је још ту био ваша породица и ко још? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, моја породица је 
била код куће, био је овај један Балић Драгутин, он је умро сад 
прије некако тако да ето нас тројица-четворица тамо било.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро и кад је сад почео напад јесте ли Ви 
гледали? Помињали сте чишћење да је било. Како се то одвијало, 
шта сте Ви могли да видите лично? После ћу да Вас питам шта сте 
сазнали од других људи. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Чујте, кад је било то 
чишћење мислим ово могу све причати што сам чуо мислим од 
других људи, баш конкретно нешто да сам видио, ко се смио у то 
време појавити био би одмах убијен. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А шта сте чули од других људи шта се 
дешавало? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па да су тјерали људе 
из кућа ван по каналима, да су их приводили, неке су убијали по 
улици који се затекну у то вријеме.  
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А по кућама? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па у некима су бацали 
бомбе у подруме где су људи били. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се сећате неке конкретне ситуације или 
конкретних људи ко је настрадао тад у то време напада на такав 
начин рецимо да је бачена бомба у кућу? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, не могу се сада 
мислим не би, нисам видио и не би о томе причао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Јел знате шта се десило сад са тима 
који су приведени у задругу ти који су тако да кажемо потерани 
били за време тог напада? Јел неко од Ваших био тамо? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесте. Били су ми 
родитељи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта су Вам испричали? Шта се тамо 
дешавало? Јесу ли они њих пустили убрзо или су их дуже задржали? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Пустили су их, пустили 
су кући. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И шта се тамо одвијало? Шта су описали? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не шта су описали, не 
знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли их је неко испитивао? Ко их је испитивао 
јел се сећате? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, нећу се мислим у то 
упуштати, не могу ја шта су, ја сам испричао оно што сам ја доживио 
мислим. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А да ли је остало још затворених људи 
после тога или су сви пуштени да ли се то сећате?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па чуо сам да су неки 
остали затворени. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кад сте се Ви тамо пријавили да кажем? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: 12.10. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И где сте отишли? Коме сте се јавили? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У мјесну заједницу. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко Вас је примио са ким сте разговарали? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Клисурић Павле. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли овај како сте дошли до тамо? Јесте ли 
неко обележје носили одређено или? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим? 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Помињали сте у изјавама да сте ставили белу 
траку на руку. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да, тако је. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па то Вас питам. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Сви смо носили бјеле 
траке по Ловасу, Хрвати су морали носит бјеле траке.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли знате ко је то наредио? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па то је наређено било 
у задрузи ови кад су били тамо на овоме кад су били покупљени 
људи, онда им је речено да ставе. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А за куће? Јесу ли куће биле обележене 
хрватске? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Куће су морале бит 
обиљежене са бјелом крпом неком. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко је то наредио? Или када не знате или исто 
кад и ове крпе? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам, не знам. 
Стварно не знам, не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Рекли сте за Деветака овај а кажите ми 
за овога Милана Девчића кога сте описали да сте видели једанпут 
оно кад сте кренули. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Њега сам само једанпут 
то видио и никада, ја га се не сјећам мислим, мислим познајем 
човека и све али нисам га видио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А овај Милан Радојчић јесте ли њега виђали 
знате ли шта је он радио? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Овако, чуо сам да је он 
заповједник као територијалне одбране био у Ловасу али нисам 
имао контакта с њим никаквих. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А Жељка Крњајића јесте ли виђали? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, њега никако нисам 
видио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате шта је он радио? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли знате шта је он радио тамо? Дал сте. 
Адв. ВОЈИСЛАВ ВУКОТИЋ:  Судија, ја се извињавам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па није га видео али може да чује од других 
људи.  
Адв. ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Од кога је чуо, кад  је чуо. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па то ћу да га питам ако је чуо наравно. 
Адв. ВОЈИСЛАВ ВУКОТИЋ:  Ја сам хтео само ако могу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите, реците. 
Адв.ВОЈИСЛАВ ВУКОТИЋ: Адвокат Војислав Вукотић. Ја имам 
приговор на ово питање заменика тужиоца јер је сведок рекао да га 
није видио и при томе је сувишно постављати питања у вези са 
њим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Питање да ли познаје Жељка Крњајића као 
мештанина и да ли је чуо у том периоду од некога о његовој 
активности? Изволите. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Хоћете одговорити? Суд је дозволио да 
одговорите. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Овако, у том периоду га 
видио нисам а ево што сам чуо да је он био присутан приликом 
привођења појединих мештана. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како сте Ви добили наређење за ту радну 
обавезу? Да ли Вам је то Клисурић казао или неко други то, да ли је 
био неки састанак или Вам је лично овај човек казао шта треба да 
радите? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па ми смо тамо 
пријављени код њега онда су нам рекли шта ћемо ето радити, да то 
радимо. Да узмемо лопате и да идемо то чистити. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И кажите ми које сте те куће чистили? Рекосте 
да су то биле оне куће које су биле запаљене, изгореле. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Чије су то куће? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Након уласка у Ловас 
које су биле запаљене, које је пало на ове ногоступе ван на стазу, 
онда смо те чистили, из ти кућа. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли се сећате чије су то куће биле 
појединачно? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ето, Мартиновић Звонко 
тамо из те улице, онда овај Кризманић ова друга улица Вид, онда 
Амалија ова Мартиновић, онда Краљевић Јосип и његова кућа, 
мислим ето тако сад да не набрајам те куће које су биле углавном 
око центра. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми јесу ли те куће колико сте Ви 
могли да видите, да ли су биле погођене неком артиљеријом или су 
биле запаљене? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, не, оне су биле 
запаљене.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Сад ћу да се вратим опет на ово минско поље, 
кажите ми помињали сте да је било и  6 припадника овог одреда 
«Душан силни» који су учествовали у том одвођењу. Ко је био међу 
тим људима? Да ли неког знате поименично?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Марко, Зоран, Ацо 
мислим, то су имена мислим која сам ја чуо. Сад мислим не познајем 
их. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А ова војска која Вас је водила, какве 
су они униформе, рекли сте униформе ЈНА али нам опишите какве 
су? Јесу ли биле СМБ или маскирне униформе? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: СМБ униформе овај, и 
кациге су имали све комплет. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Мислите на шлемове јел? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шлем. И кад сте се Ви вратили у Ловас? Кажем 
кад сте се вратили у Ловас? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Како мислите? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад се све завршило јел или? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ја сам отишао из 
Сремске Митровице за Хрватску више се нисам враћао, тако да о 
томе не бих причао. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. Немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добар дан господине Франковићу. 
Бранкица Мајкић адвокат бранилац оптуженог Љубана Деветака и 
Милана Девчића. Ја ћу Вам поставити неколико питања у вези са 
Вашим ранијим изјавама које сте давали и уопште у вези са стањем 
у селу оно што је Вама лично познато. Кажите ми пре 10.10. пре 
дана када је био напад на Ловас, да ли су постојали неки преговори 
о мирној предаји Ловаса? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесте. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да нам кажете шта Вам је о 
томе познато? Ко је учествовао? Где су се водили? И шта је било 
овај услов тих преговора? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим да су се водили 
у мјесној заједници и да је био овај што сам га навео потпуковник 
присутан. 
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Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Овај о ком сте говорили касније да се 
појавио на минском пољу? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да, да.  
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Извините, наставите, хтела сам да 
појаснимо одмах. Ко је био присутан?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим? 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ко је био још присутан и када су били 
преговори? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Био је присутан и 
товарнички свећеник Иван Бурик покојни, њега су убили после.  
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А када су вођени преговори? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То је било прије 10.10. 
сад тих дана. Не могу се точно сјетити. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можда знате шта је био услов ЈНА 
која је учествовала у преговорима?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Био је да се преда 
оружје. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Је ли тај услов испуњен по Вашем 
сазнању? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим да јесте. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли знате коме је предто оружје из 
Ловаса? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да нам кажете ако Вам је 
познато да ли је Ловас пре 10.10. био гранатиран? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим да није, не 
знам. Не могу се сјетити. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли сте Ви пре 10-ог месеца 91. 
године познавали Љубана Деветака? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесам из виђења.  
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте Ви или неко Ваш био с њим у 
завади или лошим односима? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ја бих Вас питала изјаву коју сте дали 
95.године, истражитељима Хашког трибунала сећате се? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тешко, али можда кад. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ево, питаћу Вас најпре да ли сте 
прочитали ту изјаву након што су је саставили? Да ли можете да се 
сетите тога? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не могу се сјетити. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Што се тиче Љубана Деветака, да ли 
можете да објасните у ствари по Вашој изјави стоји да сте га видели 
једном 14-ог и да сте га видели на дан када је био одлазак како сте 
објаснили и разумели да идете у бербу винограда а на крају се 
десила трагедија на том пољу детелине. Да ли је то тачно да сте 
само два пута видели Љубана Деветака? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Видио сам га још једном 
пред станицом полиције кад је био овај са Томсоном имао је овај, 
наоружан овим аутоматом, то сам га видио само у пролазу кад смо 
ишли на рашчишћавање. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли је Љубан Деветак по Вашим 
сазнањима био војно лице или цивилно лице? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тада је био кад је био 
тако наоружан, онда је био војно лице мислим по одори. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А пре тога да ли знате да ли је био војно 
лице или не пре 10.10.? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам, не знам 
мислим стварно, човјека нисам га ја, ево то сам га упознао у Ловасу 
сада мислим нисам га овако прије знао ништа овако, нисам га видио 
никад. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли знате где је радио у Ловасу? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим? 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Где је радио у Ловасу? Да ли знате? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: То не знате? Ви сте 95.године, 
истражитељима Хашког трибунала само опростите секунд, страна 5. 
Вашег исказа, рекли да је непосредни командант на подручју Ловаса 
био Љубан Деветак који је имао комплетну контролу над четницима 
и припадницима ЈНА стационираним у Ловасу. Деветак је издавао 
наређења и сносио је пуну командну одговорност за све што се 
дешавало на територији Ловаса. Да ли сте Ви то изјавили овако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па њега се све питало 
мислим све је знао. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не, ја Вас питам опростите, да ли сте Ви 
ово рекли истражитељима Хашког трибунала како сам Вам ја 
прочитала? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не баш у томе цјелом 
контексту али тако је мислим ту је негде. 
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Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Питам Вас из разлога што сте 2008.године, 
рекли «по мени је он био заповедник територијалне одбране, њега 
се све питало».  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим не би улазио у 
те јединице, мислим не знам како је све али се њега све питало у 
Ловасу.  
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте Ви њега конкретно питали 
нешто? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Док сте били у Ловасу. Да ли сте били 
присутни у ситуацији некој када му се неко од Ваших мештана или 
било ко други обратио са неким захтевом било каквим? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, нисам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте икада чули било какву наредбу 
да је издао Љубан Деветак? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Нисам, нисам 
контактирао с њим мислим. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па да ли ако желите да можда се сложимо 
око овога да су ово Ваше претпоставке о његовој улози у селу и оно 
што сте евентуално чули из прича других. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само појасните господине Франковићу ово 
Ваше за Љубана Деветака кажете «њега се све питало», одакле Вам 
то сазнање да се њега све питало? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па, не знам како сад да 
Вам то објасним, све што се дешавало све је он знао, све је био 
упућен и ништа се није могло направити без њега. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одакле то Ви знате? Јесте ли то чули у селу од 
мештана или? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Чуо сам од мјештана 
мислим ето то је. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Само један секунд, 2004. године 
изјавили сте «Да је то у вези минског поља, мислим да је био 
дипломски рад Љубана Деветака», да ли сте Ви то тако изјавили? И 
ако јесте објасните нам шта то значи? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То минско поље не могу 
још и дан данас ја схватити никад због чега је то било и зашто је, а 
онда по сазнањима кад сам чуо да је, мислим, не знам, једноставно 
се причало да се Љубан хтио као доказати у војсци, ето то су биле 
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приче. Можда сам онда у том контексту тако то изјавио, сад не знам, 
не могу више, кажем, се сјетити. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Кажите ми двојица мештана које 
препознајете оног дана 18-ог Илија Кресојевић и Милан Рендулић, 
јесу ли ишли испред Вас или иза Вас? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Кад смо ишли према 
минском пољу ишли су испред нас, на челу колоне. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: 2008.године пред Судом у Вуковару рекли 
сте «Сећам се да је за нама наоружан пушком док смо ишли на 
минско поље ишао оптужени Кресојевић, био је ту и оптужени 
Рендулић Милан», да ли сте сигурни где су ови људи? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Опростите, опростите 
само, да, да. Само мало да сјећање вратим, ишли су они на челу 
колоне јер су они нас водили према тамо. Ови су рекли каже «ви 
знате гдје је то». 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ко је то рекао?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Војници ови који су 
ишли с нама, који су нас тјерали. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Коме су то рекли, да ли Кресојевић Илији и 
Рендулић Милану? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да, кад смо се ми 
тамо постројавали како да кажем, кад смо кретали. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Такође сте пред истражитељима Хашког 
тужилаштва рекли «Колону су предводили двојица мештана 
припадника територијалне одбране, то су били Милан Рендулић и 
Илија Кресојевић», 1995. године. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Е тако је, да. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А да ли су у току кретања у неком тренутку 
они прешли на зачеље колоне? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јој, не могу се сада 
сјетити више, то је давно било, мислим, не могу, не могу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми само у детелини да ли сте видели 
кад сте ишли кроз ту детелину где су били њих двојица? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим, хоћете ли 
поновити питање? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Кад сте се кретали кроз ту ливаду. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где су били ова двојица Милан Рендулић и 
Илија Кресојевић? 

ВР
З 0

38
0



39/69 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 24. фебруара 2011. године 
-видеоконференцијска веза са Жупанијским судом у Вуковару- 

 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па били су са осталима 
тамо иза нас, ми се нисмо окретали, ми смо ишли напријед, сад ди 
су они завршили не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ја бих Вас само питала да ли Вам је 
познато да ли је било припадника хрватских снага Збора народне 
гарде у селу пре 10.10.? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тада није било више. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Шта значи «није било више»? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Није било. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли је било па су отишли или није било 
уопште? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Није било уопће. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А реците ми да ли сте Ви били припадник 
било које формације војне у том периоду? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не бих одговарао на то 
питање, не осећам потребу, ја сам био жртва. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Разумем, али према медицинској 
документацији која постоји из 1992. и 1993. године из Клинике за 
ортопедију Клиничко-болничког центра Медицинског факултета 
Загреб 28.мај 1992. и 06.мај 1993. стоји «припадник Хрватске 
војске», такође из 1993. 01.децембар «ради се о припаднику 
Хрватске војске» медицинска документација која се односи на Вас, 
па је моје питање када сте постали припадник хрватских оружаних 
снага и где сте узели учешће у војним активностима? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У то вријеме док се ово 
дешавало мислим ја немам потребе, мислим да то одговорим. Мени 
је. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ако не желите Ви не морате. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не желим одговорити. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Хвала Вам пуно, немам питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добар дан господине Франковићу, ја сам 
Градимир Налић ја браним Милана Радојчића, ја ћу имати за Вас 
свега пар питања. Да се вратимо на стање у Ловасу пре напада, да 
ли бисте били добри да нам кажете како је била и да ли је била и 
како организована одбрана села? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не бих. 
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Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Мало час сте, извините да појаснимо, мало 
пре сте рекли да је Ваш утисак био да се Ловас предао, је ли тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тако је. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па предају се војне снаге, а не села, кажите 
ми да ли је постојала цивилна заштита у селу Ловас и који су били 
њени органи и ко је био на њеном челу? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У врије, не знам, не бих 
одговорио на то, нема потребе. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Опростите, да ли можете да нам кажете 
зашто не желите да одговорите на то питање? Постоје законски 
разлози и судија Вам је рекла који су то законски разлози због ког 
сведок може да ускрати одговор на поједино питање, а да ли би 
били добри да нам кажете с ког тачно разлога Ви ускраћујете 
одговор? Да ли је у питању Ваш страх од тога да ћете себи или Вама 
блиске изложити кривичном прогону, штети, срамоти итд. 
најједноставније речено. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не желим одговорити 
једноставно на то питање, не могу. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли не желите уопште одговарати на 
питања о организацији одбране села Ловас пре 10.10. или о Вашој 
улози у томе? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не желим уопће 
одговарати на то, мислим нисам ја мјеродаван за то да одговарам и 
не осјећам потребу. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Када се десио напад, хоћете ли да 
одговарате од овог тренутка напада, можемо ли ту да се 
фокусирамо господине Франковићу? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим, не знам, ја 
могу Вам одговарати ово све од 12.12. до тада се није у Ловасу 
ништа дешавало, мислим није се ништа десило нико није никога 
нападо ни ништа. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А кажите је ли било полиције из Илока пре 
10.10. у неком периоду у Ловасу у лето 1991.године? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па биле су нормалне 
ове патроле мислим. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А да ли је било Зенги смештених у згради 
школе? И које је снаге био тај одред ако га је било? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, не знам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Не знате? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Није нико никога дирао, 
нико није мислио да то може. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ништа Вам није познато о томе како је била 
организована одбрана, значи Ви не знате ништа о Хрватској одбрани 
али зато знате шта сте све чули о овим другим одбранама, па 
реците ми онда. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ја сам Вама испричо 
што сам доживио мислим. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, па не Ви сте одговарали и шире на 
питање тужиоца и шта сте чули, ево ја да Вас питам, ово све што 
Вас је тужилац питао да ли сте чули, да ли можете да се сетите само 
од кога сте то чули и којом приликом и да ли је био неко присутан 
тим разговорима? Ја бих Вас радо питање по питање тужиоца то 
питао али просто нисмо имали могућности да тада то учинимо. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим не разумијемо 
се, не разумјем питање. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па ево рецимо Ви сте овде одговарали на 
различита питања тужиоца да ли сте чули ово, рецимо да ли сте 
чули да је неко остао затворен, а Ви сте рекли да сте чули, па од 
кога сте чули и кад сте то чули? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па од других мјештана 
који су били тамо. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да ли бисте били добри да ми кажете име 
неко од тих мештана и кад сте то чули од њега? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не бих желио ничију 
судбину да доводим у питање. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па господине, овде је управо реч о судбини 
неких људи који су за нешто оптужени, ако Ви нама не дате 
могућности да се бранимо, јер стоји некакав разлог иза Ваше такве 
упорности да одбијате одговоре на ова питања? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па ја не знам, углавном 
су ти људи ту свједочили, били су свједоци, а неки можда не желе 
јер мислим ја не знам, не могу то у ничије, не желим мислим никога 
доводити у. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Реците ми молим Вас када сте се Ви, 
Ви сте се кажете два дана крили, где сте се тачно налазили и ко је 
био с Вама од 10. до 12.? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Био сам код куће. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Код Ваше куће? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ко је још био ту у кући? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Били су ми отац и 
матер. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, а реците ми, рекли сте да сте се 
повлачили са још двојицом мештана, другова, не знам, ко су та 
господа? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Био сам код овог 
сусједа Видића сам био, Боже, њега су после убили и овог сам тамо 
је био исто присутан Драгутин Балић, он је сад недавно умро, 
мислим ето њих двојица, тамо сам био с њима затечен у то вријеме 
кад је гранатирано. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Реците ми јесте ли имали неко оружје Ви 
или ова господа о којој говорите сада? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Нису, нисмо. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Реците ми при претресу куће Ви сте 
у једном од ових својих исказа објашњавали да се на прозор или на 
ограду за куће стављали бели чаршафи или пешкир, па сад Вас 
цитирам «Чиме се означавају да је чишћење завршено». Реците ми 
молим Вас да ли остајете код ове изјаве? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Кад је кућа мислите 
прегледана, очишћена? 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Тако је, да се стављају бели чаршафи или 
пешкири? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Остајете при томе, добро. Хвала. А кажите 
ми пошто до 12-ог нисте излазили из куће, кад сте изашли из куће 
јесте ли ставили на руку белу траку? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ко Вам је рекао да ставите белу траку на 
руку ако нисте излазили до 12. из куће? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па чуо сам од маме, она 
је била вани, да треба бјеле траке ставити. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А ко је то рекао мами? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: И од тате мислим што 
сам чуо. Рекли су ови који су се кретали. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А не знате ко им је тачно рекао, да ли им је 
то рекао неко од официра, војника, ових драговољаца, 
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добровољаца? Не знате ко им је то рекао? Да ли им је то рекао неки 
такође мама и тата нечији или им је то наредио неки војник? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам сад је ли неко 
од мјештана реко или је реко овако неко, не знам сад, не могу Вам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ово да дођемо још до овог минског поља, 
односно ту сам ја при крају, овај Рашо кога спомињете, рекли сте и 
да мислите да је то лице један официр који је учествовао у 
преговорима, да ли се ради можда о потпуковнику Радосавкићу? Да 
ли Вам то нешто говори ближе можда? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Потпуковник мислим да 
је био али како се он  зове не знам, не знам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А да није Радосављевић? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па не зна човек, чуо надимак Рашо, нећемо сад 
да лицитирамо с презименима. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ:  Знао је раније судија, Ви то одлично знате 
да је знао раније. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где? Где је то рекао? 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Знао је да је био на преговорима, наводи 
његово име. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па знам али. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па ја за тог са преговора питам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Он помиње Рашу, а сад. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ја питам да ли ћу можда да га подсетим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па ево нека човек каже је ли зна презиме тог 
човека који је на минском пољу наишао? Знате ли презиме тог 
човека тог војног лица који је наишао на минском пољу? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам, не знам. Ја 
само знам Рашо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Између осталог колегиница Вас је питала 
око овога записника из Хашког трибунала, односно то је Ваш исказ 
дат истражитељу Хашког трибунала, јесте ли Ви у том записнику 
спомињали некакав сабирни центар у Вашем исказу односно, не у 
записнику? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па јесу људи били, то је 
било то у дворишту пољопривредне задруге Ловас. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па је ли то било нешто званичан назив 
сабирни центар, од кога сте Ви то чули, то нисмо чули ни од кога 
тако да се звало? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тамо су сви морали 
доћи, сад ја не знам како да га назовем онда. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, то је значи Ваш неки, тако сте се 
снашли да назовете то, је ли тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тако је. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, а реците ми молим Вас тамо када 
говорите такође у записнику датом истражитељу Трибунала, да ли 
сте говорили и о погибији на минском пољу 20 или 21 војника, да ли 
је то, у записнику пише војник, може Вам то предочити суд, да ли је 
то грешка нека, да ли сте хтели да кажете мештани или? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Највероватније грешка. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. А реците ми знате ли макар тај Рашо 
шта је био по функцији? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Молим? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Можда, изгледа, мислим 
колко би овако, сад то ми магловито мало, да је био у протузрачној 
обрани, проту, ПВО-у, мислим да је тако. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: По чему сте то закључили? Да ли је можда 
имао униформу неку те врсте, тог рода војске? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, имо је ову униформу 
СМБ. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Значи не плаву? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, не плаву, онда 
значи да, не знам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, ништа. Ја Вам се захваљујем на 
Вашем исказу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв.ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Адвокат Јасмина Живић, бранилац оптуженог 
Перић Дарка. Господине Франковићу, рекли сте када је мина 
експлодирала да сте се окренули и да сте видели да је војска пуцала 
на вас, да ли је то тачно, да ли сте то изјавили? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, војска и ови који су 
били још с њима скупа, мислим сви скупа су пуцали. 
Адв.ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Кажите ми колико сте, ако можете да се 
изјасните били удаљени, односно колико су војници били удаљени 
од вас? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јој, то ми је сад тешко, 
не волим ништа отприлике говорити али ево могу, шта ја знам, 
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мислим не могу сад то, једно педесетак метара, више, тако ту негдје 
око 70, 50, 70, не знам точно. 
Адв.ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Рекли сте да сте пали на земљу пошто сте 
рањени, да ли су Вама и осталима који су лежали пришли ти 
војници? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не. 
Адв.ЈАСМИНА ЖИВИЋ: Добро. Ја немам више питања. Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Бранко Димић, адвокат-бранилац Радосава 
Јосиповића. Господине Франковићу, пре свега једно питање, 
вратимо се на 18.10. ујутро значи у дворишту те задруге када сте 
били. да ли се сећате да је у то време дошао неки војни камион 
пред двориште задруге из кога су изашла нека униформисана лица? 
Да ли се сећате тога? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ми смо били у дворишту 
тако да испред нисмо могли видјети јер је капија била затворена, не 
знам. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Добро. Следеће питање је на самој детелини 
кад је дошло до прве експлозије да ли можете да се сетите колико је 
још експлозија иза тога отприлике барем, више, свега једна или 
колико? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То је било више јер су 
биле повезане са жицама, виделе су се жице, било је више 
експлозија. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Добро. Даље, можете ли ми рећи да ли се 
сећате да је неко од наоружаних људи из пратње био рањен том 
приликом? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам, не знам, ја сам 
био рањен и више нисам. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: А пре саме експлозије прве, да ли се сећате да 
је неко од униформисаних људи сишао са вама у детелину? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да је сишао? 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Да је сишао са пута у детелину? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Они су били иза нас, а 
сад ми смо били у дјетелини. Они су у почетку били доле сишли сви, 
мислим оно пустили се доле, онда после више нисам, ми смо ишли 
према горе па смо кренули према другој страни, они су остали тамо 
на том мјесту, нису били на цести већ су били доље на дјетелини. 
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Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Реците ми међу униформисаним људима, 
рекли сте да су били у маскирним униформама, да ли се сећате да је 
било неких наоружаних људи у маскирним униформама чије су шаре 
биле ситније, онако као да су биле прскане униформе, да ли тога 
можете да се сетите? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Те маскирне униформе 
било је али не могу се сјетити, нећу мислим оно, не. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: А када је у питању наоружање које су носили 
ови људи у униформама у пратњи да кажемо који су били, да ли 
можете да се сетите какво је то наоружање било, да ли су сви имали 
аутоматско или је било неких са полуаутоматским наоружањем? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Било је и са 
полуаутоматским пушкама. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Говорили сте нам данас и о разминирању о 
извлачењу тих мина, да ли можете да се сетите како су сечене жице 
којима су повезиване мине? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Пазите, ја сам био 
рањен и онда сам се с ранама борио тако да сам само чуо кад је овај 
један од војника тамо говорио овима дечкима који су ишли у минско 
поље како да деактивирају мине, да осигураче ослобе, мислим од 
шпаге, мислим не знам, не могу, тешко ми се јако тога сјетити кажем 
јер сам био рањен, био сам сав у, већ комиран на пола, мислим оно. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Е сад, хтео бих још да Вас питам у вези неких 
људи који су били са Вама, у вези Ваших мештана. Да ли се сећате 
да ли је Лука Балић био на том минском пољу са Вама у детелини? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јој сад, мислим да јесте, 
да је био претучен мислим оно и онда је ишао у минско поље. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Јосип Туркаљ? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесте, јесте. Он је био 
чак мислим и шишан са ножем од полуаутоматске пушке, имо је дуго 
косу и опростите само мало, био је, враћам се, био је, покушан и 
шишан од стране Петронија са ножем од полуаутоматске пушке да 
би касније дошао мјесни фризер довели су га да би му то скинуо. 
Њему је сва глава била попуцана Туркаљу и био је на минском 
пољу. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Јесте ли Ви видели након експлозије њега на 
минском пољу? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Он је био с нама у 
камиону, ишо је за Шид и није могао изаћи из камиона, није му 
могла бити ни пружена помоћ. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Добро. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Он је умро у камиону. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Сабљак Иван, да ли је исто био у детелини? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Сабљак Иван исто је 
био на минском пољу погинуо. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Јесте ли видели где је он стајао, да ли можете 
да се сетите? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, не. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Сабљак Марко? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Исто је био на минском 
пољу али не могу сад ди је ко стајао, не могу. 
Адв.БРАНКО ДИМИЋ: Добро. Немам више питања. Хвала.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Адвокат Гордана Живановић, бранилац 
окривљеног Димитријевић Јована. Ја бих Вас молила да ми кажете 
10-ог је био напад како рекосте, до 12-ог сте били склоњени, онда 
сте се јавили радили до 17-ог, онда били у земљорадничкој задрузи 
и 18-ог рањени, 19-ог у болници. Значи фактички сте за време ових 
ратних догађања да кажем активни били у периоду од 12. до 17. кад 
сте заробљени, односно приведени у земљорадничку задругу, па бих 
Вас молила да ми кажете с обзиром да сте објаснили да сте чистили 
куће које су биле запаљене са неким вашим људима из места, да ли 
сте ове информације о свим догађањима у селу Ловас везано 
појединачно за догађаје и за људе у том периоду сазнали после тог 
периода кад сте изашли из болнице или сте сазнали тад тих пет 
дана Ваше активности у Ловасу, да ли сте ме разумели? Мало дуже 
питање али. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим мало је. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Описно. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, обилно је питање, 
не знам сад на што мислите точно, мислим оно које информације? 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Све конкретно, о рецимо шта ко ради у 
селу, где се ко распоређује, какве војске има у селу, да ли је ко 
заробљен или није и томе слично? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па, углавном ови људи 
који су имали радну обвезу мислим они су били распоређивани и ми 
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смо, а гдје је ко распоређен од војске то ми нисмо могли знати 
нитко. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да ли могу да закључим да сте све 
информације које сте сада изнели у овом Вашем сведочењу сазнали 
након Вашег рањавања, лечења и те информације добили? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па које информације? Дуг је исказ, човек је 
причао и непосредна сазнања са минског поља и тамо. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Не судија, говорим само за период до 
смештаја у задругу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Конкретно поставите питања за оно што је 
човек причао да је чуо. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Хајде добро. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли је сад цео исказ сазнао после, тако је 
Ваше питање произилази. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Тако сам га и упутила, таква ми је и 
била намера. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па мислим, чујете да је човек био жртва на 
минском пољу. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Значи само до 17-ог, само до 17-ог. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да чујемо шта је Ваше питање, ајде. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Шта је моје питање? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Како гласи? 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да ли знате колико је војске било у 
Ловасу у том периоду? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да ли знате које врсте војске је било у 
том периоду? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Била је територијална 
обрана како су се звали, мислим, они су међусобно се тако 
ословљавали и био је одред «Душан Силни». 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Кад сте то сазнали? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па кад сам радио тамо, 
они су ходали, шетали тамо. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Лично сте то сазнали? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па видио сам их. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: На који начин сте разликовали једне од 
других? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ове припаднике 
територијалне обране били су обучени углавном ко је имо од 
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резервног састава Југославенске војске, неки су имали, неки нису, а 
ови су били обучени како је ко хтио, углавном у неким црним 
прслуцима, овоме, ономе, неко у маскирноме, како ко, од «Душан 
Силни» мислим тај, а нисам их познавао. Ови који су се представили 
територијална обрана ти су били из Ловаса, а ови су били не знам, 
ја не могу то сада, не могу Вам одговорити конкретно, како Ви 
хоћете сад, не знам. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Закључила сам да је и територијална 
одбрана ако је имала ЈНА униформу имала, ако није онда је свако 
имао шта је имао, значи и они су били на овај начин као и они 
обучени. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па нема шта Ви да закључујете ту. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Онда бих Вас даље. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта закључујете Ви, ко Вас тера да 
закључујете? 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Онда бих Вас даље питала, да ли знате 
колико је људи бројчано било у саставу територијалне одбране, а 
колико људи бројчано у саставу те јединице како сте Ви рекли 
добровољаца тих? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То Вам не могу ја 
одговорити, не знам. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Добро. Кажите ми, споменули сте нека 
имена неких људи који су се налазили у дворишту задруге, 
конкретно сте рекли Марко, Коста, Зоран. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Петроније. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Петроније. Споменули сте после и неки 
Ацо. Јесу ли то људи које сте знали под тим именима који су се Вама 
представили под тим именима или сте сазнали од других људи да се 
неки људи зову тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Чуо сам од других људи 
кад их ословљавају, ови њихове колеге тим именима. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Чули сте да се ословљавају тим 
именима. Након тога сте објаснили да су ти људи који су били у 
задрузи у дворишту ти људи који су били на челу колоне која вас је 
водила ка пољу детелине, да ли је то тако или није? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Сјећам се Зорана и 
Марка које сам ословио, мислим које сам напоменуо, споменуо ту. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Зорана и Марка? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да су били у колони. 
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Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Они су били на челу колоне. Да ли 
можете да ми кажете где сте се Ви. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Није рекао да су били на челу, него да су били 
ту. Рекао је добро ко је био на челу колоне. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: «Од добровољаца који су водили 
колону чуо сам имена Аца, Марко, Зоран», и онда објашњава даље 
како су војници имали шлемове. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Није рекао да су били на челу колоне. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Не, то дао као одговор на питање 
тужиоца, зато. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Није спомињао на челу. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Добро, који су водили колону. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Није рекао да су водили, ја Вас молим, имамо 
транскрипт па ћете видети. Рекао је да су Илија Кресојевић и Милан 
Рендулић водили колону. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Да, али од добровољаца, знате, управо 
то, то је наставак питања, односно наставак одговора, баш се 
трудим судија да запишем тако неке речи које су ми интересантне. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па не, али. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Молим вас, само да и ја кажем, рекао је човек 
да је било шест добровољаца. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Није рекао ни да су били на челу, ни да су 
били на овом, ни на оном месту, него да су били заједно са овима 
који су ишли са њима. 
Адв.ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ: Ако ћемо да будемо потпуно прецизни 
човек је рекао «пет-шест», а онда је после на Ваше питање било  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Хајдете молим Вас, немојте да понављате. 
Конкретно питање, шта желите да питате реците. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро, поставила сам питање, значи у 
вези са овим почетком колоне, са овим вођством колоне, па онда 
сада питам, везано за Вашу изјаву коју сте дали хашким 
истражитељима, ко је водио колону  у којој сте се Ви налазили, која 
је ишла ка детелини? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  То смо чули неколико пута. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Илија Кресојевић и Милан Рендулић. 
 ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  И даље ме интересује још само. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта даље? 
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Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Само њих двојица? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ево питајте, ко то још сем њих двојице, ко је 
још? 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Управо питам то, ко је водио колону? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Не знам сада, поново 
Вам одговорам. Ево рекао сам, Илија Кресојевић и они су били на 
челу колоне, а ови су били, ми смо ишли са стране, а они су ишли 
између нас.  
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Љубазно Вас молим само да ми 
кажете, који ови и они, не разликујем то. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Војска, мислим војници 
и ти резервисти  који су били тамо, ти које сам навео, одред тај 
«Душан Силни» који су били са нама тамо.  
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Где сте се Ви конкренто налазили у 
колони, пошто смо чули сведочења како је колона била прилично 
дугачка, да ли је била дугачка? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Око средине. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Око средине, могли сте да видите 
почетак колоне са места где сте се налазили? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Могао сам видети, 
мислим, колона као колона, има више људи, има њих, сада сам ја 
нижи, нисам висок тако, онолико колико сам видео. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро, кажите ми, молим Вас, у 
моменту када се дешавало то на том пољу детелине, одговорили сте 
да је поред Вас био Пера Вулета и да је нешто рањен, Ваш колега. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Разумела сам да је он стајао са једне 
Ваше стране. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Да. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли знате, ко је стајао са Ваше друге 
стране? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Не, не могу се сетити. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли можете да ми кажете, да ли је 
било неког од Ваших мештана испред Вас? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Биле су мине. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли је било некога од мештана иза 
Вас? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Не, била је колона 
оформљена по један, мислим, нико није био ни испред ни иза, 
никога. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли можете да ми кажете било ког 
мештанина кога се сећате да је био у колони тој у којој сте се Ви 
налазили на пољу детелине у том реду, било код мештанина удаљен 
два, три места од Вас, било ког? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Могуће, мислим оно 
сада да не набрајам све мештанине, то већ има. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Не, не, господине, само оне који су 
били до Вас непосредно, којих се сећате непосредно, у Вашој 
непосредној близини, никог више, не можете Ви набрајати цео ред? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Да, био је Златко 
Божић. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Да ли можете да ми кажете, колико 
удаљен од Вас, у односу на Вас? Где се налазио у односу на Вас? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Мислите када смо ишли 
према минском пољу? 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Не, господне, када сте били већ у 
детелини? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  А то, то не могу, 
мислим, ми смо били, узмите сада за распон руку, колико је то, 70 
цм једно од другога, ево овако су руке стајале, е сада ту је био 
Вулета, а овог не сећам се ко је био, са стране, лево. 
Адв. ГОРДАНА ЖИВАНОВИЋ:  Добро, хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље, од бранилаца, изволите. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Када кажете, цитирам Ваш исказ, 
«коју је један четник», да не цитирам даље, значи шта 
подразумевате под појмом четник? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Људи који су имали 
кокарде на капама. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Осим кокарди на капама, можете 
ли да кажете, како су били обучени? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Како је ко хтео, мени 
се чини, да је био обучен. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли можете да нам 
конкретизујет? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Шта ја знам, ево сада 
рецимо, црни прслук, неке хлаче и капа и кокарда. 
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Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Каква капа? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ево рецимо, сада 
конкретн, Петроније он је имао личку капу ону. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Добро, хвала. Да ли можете да 
опишете нож какав је имао? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Од аутоматске пушке. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Али какав, ево ја нисам била у 
војсци па не знам? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Нож од аутоматске 
пушке, бајонет који је ставља напред, сада како ја Вама, могу једино 
нацртати, не знам сада другачије.  
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Да ли сте видели, где се налазио, 
да ли сте га уопште видели? Да ли сте уопште видели Мату 
Краљевића у дворишту пољопривредне задруге? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесам, био је у 
дворишту. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Да ли можете да кажете, колико је 
био удаљен од Вас и где се налазио? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Пазите, у пролазу сам 
га видео тамо, сада не могу Вам мислим то рећи. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Да ли знате у каквом је односу 
био са Бошком Бођанцем? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Не знам, не могу Вам 
то, мислите у родбинском некаквом или каквом? 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Да, да. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Ја не знам уопште, не 
знам, не знам јесу ли они уопште у родбинским односима, јесу они 
родбина. Знам да су били оно добри, али не знам. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Ни у једној Вашој изјави нисте 
изјавили, а данас сте изјавили да је Петроније тукао. Због чега сте 
то изјавили? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Хоћете поновити. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  У свим изјавама до сада које сте 
дали, нигде нисте изјавили да је Петроније тукао, данас сте то 
изјавили. Због чега сте данас  то изјавили? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ето изјавио сам када је  
тако било. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Зашто раније то нисте изјавили? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Шта ја знам, није ме 
нико питао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Причао је сведок раније да је Петроније боо 
ножем. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Ни сада Вас нико није питао, па сте 
одговорили, причали. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само мало, спомињали сте Петронија у изјави 
хашким истражитељима још 1995. године, да је он тамо ранио 
ножем Бошка Бођанца, да је боо људе ножем. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Ја Вас молим, ја очекујем одговор 
од сведока. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  То сам навео. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви сада цитирате као да он раније није 
помињао Петронија, јесте га спомињао. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Мислим, мени не треба 
образложење, мени треба одговор од сведока. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ја сам ту да кажем, нешто  цитирате, нешто 
што није тачно, човек је помињао Петронија раније.  
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Не ја нисам  питала, он га је 
раније помињао само у једном исказу да је, и то пред Хашким 
трибуналом, дакле, ни у једном другом исказу није рекао, изговорио 
име Петроније. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Па шта? 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Ништа, ја га питам данас, у тим 
претходним изјавама. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само мало сачекајте, по ко зна који пут Ви 
тврдите нешто што није, па онда изврћете Ваша питања. Овде први 
пут када је сведок испитан 1995. године помињао је Петронија на 
неколико страна и више пута – Петроније сече косу ножем Јосипу 
Туркаљу. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Нема потребе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само мало сачекајте – Петроније извадио нож 
и насумице почео да боде  петорицу или шесторицу заробљеника по 
бутинама, Петроније Бошка Бођанца ранио ножем, неколико пута, 
да бисте Ви данас рекли, зашто данас први пут спомињете 
Петронија да је тукао. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Не, нисам тако поставила питање. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Па и ово са ножем је исто туча ножем,  према 
томе, немојте тако да изврћете питање. 
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Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Не, питање нисам изврнула. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Требали сте онда да поставите питање у 
ранијим изјавама, спомињали сте да је Петроније боо ножем, а 
нисте спомињали да је неког ударао, а не ово што Ви радите у 
судници, па испада као да никада није спомињао Петронија а данас 
га први пут спомиње. Идемо даље са питањима. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Да ли Вас неко заступа пред судом 
у овом поступку? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Не. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Да ли знате, ко је био задужен за 
четнике? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Не разумем. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Да ли знате, да ли је неко био 
задужен за четнике? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Поставите конкретно питање, шта значи 
задужен за четнике? Поставите јасније питање, сведоку није јасно 
шта га питате. 
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Сведок је одговорио да не зна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро.  
Адв. БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ:  Немам више питања, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље питања од оптужених? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан, оптужени Љубан Деветак.  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Добар дан.  
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШАНСКИ: 
Испричавам се, пауза од пет минута, сведок мора на WC. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  У реду, направићемо паузу. 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШАНСКИ: Да ли сте 
ме чули? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да, да, направићемо паузу више од 5 минута, 
једно петнаестак минута. 
Судија Жупанијског суда у Вуковару НИКОЛА БЕШАНСКИ: Добро. 
 

 
 Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

 Главни претрес се прекида у 11,50 часова и биће 
настављен у 12,15 часова. 
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Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

 Главни претрес се наставља у 12,20 часова. 
 

НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА СТАНИСЛАВА ФРАНКОВИЋА 

 
 

ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите, господине Деветак. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан поново, Љубан Деветак оптужени. 
Господине Франковићу, Ви сте одрасли у Ловасу, претпостављам, 
без обзира што сте рођени у Вуковару, да ли је тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, ја сам рођен у 
Ловасу. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Разумео сам у Вуковару. Када се гледа из 
центра села према шуми Јелаш, постоје три брда, Калварија, Чот и 
Матићев воћњак, да ли је тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   И од села та три брда дели такозвани Дол, 
је ли тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тако је. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   То када сте кренули у правцу те детелине, у 
правцу творнице «Борово» тог 18.-ог, на изласку из села низ ту 
Централу, како ми зовемо то брдо, да ли је постојао војни пункт тог 
дана?  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Када смо ишли у колони 
мислите? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да, да. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не сећам се, не знам. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Код оне задње куће или прве, ако се улази у 
село, од оног Кризманића, у тој висини на цести, да ли је постојао? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не  могу се сетити. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Са десне стране оног бунара пре те детелине 
и овај, са леве стране има онај дрвени криж. Да ли је ту скретање за 
виноград на Чоту? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислите? Да, да, јесте. 
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Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Значи да се дође у виноград на Чот, мора да 
се скрене у лево, је ли тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тако је. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро, е сада ми реците, ту када сте дошли 
до те детелине,  па када окренете леђа према Товарнику, испред 
Вас горе су били некакви кукурузи, па иза тог кукуруза онај 
виноград од овога зета Јакше Пољака, Крпана. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   А са десне стране, идућо ту према горе, има 
багремик, је ли тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тако је. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Е сада када дођете у тај угао, односно кут 
који чини тај кукуруз и тај багремик, то је, овај, гледајући према том 
месту где се догодила та експлозија мине, колико је тај терен 
вишљи од тог места, висински? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Висински, па не знам, 
једно шест, седам метара или десет метара. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:  Добро, хвала. Реците ми молим Вас, да ли 
сте икада том цестом, значи на крају те детелине, између саме 
детелине и те «боровске» творнице постоји један пут који води 
даље тамо према Матићевом воћњаку, је ли тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тако је. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Јесте силазили Ви пре тога некада до 
творнице, било пешке, било колима? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тим путем? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Молим? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тим путем? 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да, да. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесам, прије. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Да ли је део од асфалтне цесте па до краја 
фабричке ограде, творничке ограде, био насут макадамом, 
туцаником или било којом врстом камена? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Сада, то је био пољски 
пут, како ми то зовемо, а насипало се то, у Ловасу су се насипали ти 
путеви,  точно сада не знам, нисам приметио. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Ако су кише да би сишли камиони, ушли би 
у блато, је ли тако? Да би ушли камиони до погона, морали би 
нешто насути, је ли тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Није насуто, али били 
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су путеви насипани, мислим, у Ловасу. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добро. То када кажете да сте ме виђали, 
овај, реците ми, молим Вас, у каквој одори сте ме видели? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Испред Мјесне, уствари, 
испред полицијске постаје оне тамо, куће Кесера у Ловасу, ту сам, у 
СМБ одори, то је била јакна као СМБ одора, СМБ јакна, а овде у 
цивилу. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добро, хвала. А реците ми, молим Вас 
Станиславе, да ли сте Ви чули или да ли је можда Ваш отац Марко 
био присутан када сам се ја 11-ог обраћао у Дому културе 
мештанима села Ловас? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим да није био 
присутан. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Јесте чули за то обраћање? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесам, али не могу  о 
томе ништа рећи, мислим, чуо сам да је било обраћање, али не могу 
ништа о томе рећи. 
Опт. ЉУБАН ДЕВЕТАК:   Добро, хвала, имам само једну примедбу, 
овај, на исказ сведока, господина Станислава, 17.-ог ме није могао 
видети, јер нисам долазио у то двориште задружне радионице, 18.-
ог сам био и то сам на излазу из, када сте излазили из дворишта 
одабирао људе који су пролазили преко у старо двориште задруге, а 
исто тако примедба да 18.-ог Воркапић Милорада није могао видети, 
јер једноставно човек тај дан није био у селу. Е хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, даље питања?  Од оптужених, идемо 
редом, изволите. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Добар дан желим, оптужени Милан 
Радојчић. Станиславе, поставио бих ти пар кратких питања, па ако 
се сећаш да ми одговориш. Да ли се можеш сетити, колико смо се 
пута видели од тог 12.-ог када си ти први пут изашао у село до 18.-
ог? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Једанпут, можда два 
пута у пролазу. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Мало гласније бих те молио. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Једанпут, евентуално 
два пута у пролазу. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Да ли се можда сећаш како сам се ја 
понашао, коректно или нечовечански? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Па, нисам контактирао 
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са тобом и не могу ништа, мислим, нисам био ни близу тебе, видео 
сам те у пролазу, ето тако, не могу ништа. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Хвала, да ли се сећаш, ко те је упутио на 
чишћење тих спаљених кућа? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У Месној заједници када 
сам се пријавио тамо. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Добро, хвала лепо. Кажи ми, да ли си за то 
време када си ме видео један или два пута, видео да ја заповедам 
било каквом војном формацијом или људима који су обучени у 
униформе? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То ја не могу рећи, у то 
време ми смо се само у пролазу мимоишли, мислим, не могу ништа о 
томе рећи. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Хвала лепо, хвала лепо. Кажи ми, да ли се 
сећаш, да ли се сећаш, од кога си чуо да сам ја командир локалне 
јединице територијалне одбране? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У  том рашчишћавању 
тамо када смо се кретали, онда су ови дечки причали који су тамо 
били. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Наши домаћи, Ловашчани, Хрвати? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, домаћи. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Да ли се можеш можда сетити било којег 
имена од тих људи који су са тобом радили на рашчишћавању? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Радио је са мном  
Златко Божић, он је погинуо на минском пољу, црни онај, ето. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: И мислиш да је он можда споменуо да сам 
ја командир? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У тим разговорима, 
мислим, нас двојица смо се највише дружили и шетали смо, ето. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Е сада бих те молио да се сконцентришеш и 
ако можеш искрено да ми одговориш, с обзиром да смо по мојим 
мерилима и пре рата имали изузетно коректан однос, како ти и ја, 
тако и наше породице, да ли си видео или чуо од било кога да сам 
ја вршио било каква испитивања или ислеђивања полицијског типа 
наших мештана Ловашчана хрватске вероисповести, тј. католичке? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тешко ми је на то 
одговорити, не знам, једноставно не могу одговорити на то, нисам 
од никога чуо ништа посебно. 
Опт. МИЛАН РАДОЈЧИЋ: Хвала ти најлепше, немам више питања. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље од оптужених. Изволите. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Добар дан, оптужени Радисав 
Јосиповић. Господине Франковићу, данас сте приликом давања свог 
исказа рекли да сте видели пет до шест ових из «Душана Силног». 
На основу чега сте Ви то утврдили, тај број пет до шест? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Како мислите? 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   На основу чега сте знали да је пет до 
шест припадника «Душана Силног»? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ови што су ишли са 
нама на минско поље мислите? 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Да. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То сам по причама ових 
других тамо што су ишли са мном дечки. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Реците ми, да ли су се ти људи 
разликовали по униформи можда од осталих у Вашој пратњи? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Јесу ли имали некакво обележје које 
их је сврставало у тај одред «Душан Силни»? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Нису имали петокраке. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   А остали да ли су имали петокраке? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ови резервни састав 
Ваљеваца су имали. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Реците ми, ти људи из наоружане 
пратње приликом доласке до те ливаде, да ли су се они кретали иза 
вас, било који део у тој ливади? Пре сте нешто о томе причали, али 
мени није баш било потпуно јасно, на који начин су се ти људи 
кретали? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Сада када смо причали, 
према кукурузима горе када смо ишли, они су били доле остали 
тамо, а када смо ишли према погону, на оном путу сад када је 
Љубан питао ту, они су били иза нас тамо у. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   У ливади? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Неки су били на овоме, 
на главном путу, на цести. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Значи, један број је био на главном 
путу, а један број је био у ливади заједно са вама, је ли тако, на 
некој удаљености иза вас? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: На удаљености иза нас, 
неколико њих. 
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Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   У реду, помињали сте и имена неких 
људи које сте виђали у ноћи 17.-ог и 18.-ог, односно 17.-ог на 18.-ти 
и 18.-ог ујутру, па сте поменули ту Никола, Марко, Боксер и Зоран. 
Да ли је неко од тих људи био у колони током кретања ка тој ливади 
18.-ог, од тих људи које сте поменули да сте видели у дворишту? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим да су били 
Марко и Зоран. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:  Марко и Зоран, такође сте  за тог 
Зорана рекли да је он правио  некакве спискове. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Точно. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Да ли се можете сетити, како је 
изгледао тај Зоран, да ли бисте могли да га опишете? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не могу га сада 
описати, не бих га сада ни препознао, јер пуно година је прошло. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ: Чисто оно, да ли Вам је можда остало у 
сећању, да ли је то ситан човек или крупан човек, без неких 
посебних личних карактерстика? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Средње мислим онако 
висине, није био ни јако висок, није био ни низак, мислим, онако 
крупнији је био мало.  
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Мало крупнији, је ли тако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Добро, реците ми, приликом скретања, 
односно када сте скренули у ту ливаду, малопре Вас је и господин 
Деветак о томе нешто питао, ако се пређе та ливада, да ли тамо 
постоји било какав виноград иза те ливаде, у ближој или даљој? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Иза тих кукуруза је био 
неки стари виноград, али то је онако прозиран, видело се све кроз 
њега. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Значи, био је некакав виноград, је ли 
тако? Е сада ми само још реците једну ствар, господин Деветак Вас 
је о томе такође питао, о том путу између ливаде и погона «Борова» 
ако се ја не варам, ако је то мени остало у сећању, постоји тај пут за 
силазак, је ли тако, у њиве, у тамо винограде и воћњаке, је ли тако. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тако је. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Да ли је Вама познато или сте Ви 
видели можда или, али обзиром да сте били рањени, не верујем, 
али можда сте чули од некога, да ли је тај пут био миниран? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  Не знам, ја ово колико 
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сам видео, моја претпоставка да пут није био миниран, мислим, али 
то нисам сигуран, не знам, нисам ишао на тај пут, јер видео сам 
редове, пар реди мина испред мене. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Хвала Вам, и реците ми само тај 
официр за кога кажете Рашо, када је он наишао, значи, непосредно 
након тих експлозија када се то све средило, да кажемо, смирило 
или у неко друго време? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Након експлозије. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Значи, све је било сређено, ништа се 
више није дешавало на тој ливади? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Тако је, није било 
активности, мислим, после тих експлозија. 
Опт. РАДИСАВ ЈОСИПОВИЋ:   Хвала Вам најлепше, немам више 
питања. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Ја бих само хтео једно питање, 
ако можете и ако се сећате да ми кажете, а то је да ли се можда 
сећате тог Раше, његовог лика и да ли је по нечему био 
симптоматичан онако? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Био је онако танак, 
вишљи човек.  
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Да ли је можда имао лепу косу 
или проћелав или тако нешто? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Кратку косу, али имао је 
капу, па онда нисам могао да, мислим оно проценити. 
Опт. МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ:   Хвала лепо. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите даље од оптужених? Изволите. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Добар дан, окривљени 
Александар Николајидис. Који је број становника био у Ловасу пре 
10.10.? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим да је 1.690. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: А Срба? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим? 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Који је број Срба био? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ја не знам, негде око 
100 све скупа,  али ту је било и мешаних бракова. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Рекли сте да у то време нисте 
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много бринули због онога што се догађа, надајући се да ће се неко 
умешати и спречити ту ескалацију. На кога сте мислили то да ће да 
се умеша? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не разумем питање. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Изјавили сте Међународном 
кривичном трибуналу 17.06.2004. године, у то време. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Како 17.06.2004. године, није у Трибуналу 
давао изјаву? 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Ево пише овде. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  То је 12.12.1995. године. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Овде пише, ја сам тако добио. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Не знам. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: 17. липањ 2004. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Није, погледајте датум разговора – 12.12.1995. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Али овде горе, тако сам добио 
копирано, добро, 12.12.1995. сте изјавили «у то време нисам много 
бринуо због онога што се догађа, надајући се да ће се неко умешати 
и спречити ескалацију ратних сукоба». На кога сте мислили, ко је тај 
неко? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Ја не знам, мислим, 
сада не могу, овај, мислио сам можда да ће и Европска унија која је 
била, Европска заједница нека, мислим, било је непотребно, сулудо 
то. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: «Знали смо да су неки младићи 
отишли из Ловаса, жалећи се да их Хрвати малтретирају». Где сте то 
чули да су се жалили ако нису били малтретирани? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То се не сећам да сам 
уопште то изјавио. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Рекли сте за ову четничку војску 
да јме ушла у село и да су себе називали територијалном одбраном, 
да је то била јединица «Душан Силни», да им је командно место 
било у Старој Пазови и њихов командант Мирко Јовић. Одакле Вам 
то? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То сам чуо после. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Када? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Касније тамо, да се 
азивају «Душан Силни» и да имају седиште у Старој Пазови, ето  
тако, то сам чуо мислим. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОАЈИДИС: За коју сте изјавили, каже, 
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«понекад би бацали по неку ручну гранату у подруме где је још увек 
било сакривених лица»? Да ли можете неки пример да наведете? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Молим? 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Рекли сте да су бацане гранате 
по подрумима где је још било људи. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: У некима је, то сам, 
овај, чуо исто да је било. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Изјавилиу сте да је у нападу 
погинуло 23 човека. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ:  У чишћењу. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Више? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  У чишћењу каже. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Тога дана, 10.10. убијено је 23 
људи, укљућујући једну жртву која је страдала приликом 
гранатирања. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Одакле Вам то, одакле Вам ти 
подаци? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: То сам касније чуо од 
људи када сам разговарао са њима. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: А ово 10.10. што сте рекли да сте 
били сакривени до касних поподневних часова, кажете, «био сам 
забринут, веровао сам да би ме стрељали да су ме пронашли». 
Зашто би били  Ви стрељани? Сви ваши се нису сакрили, значи 
зашто сте се Ви сакрили, зашто сте веровали да би Вас стрељали? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Колико сам видео, није 
било никакве логике, убијали су људе, мислим ето, не знам, 
једноставно осећао сам и ја да бих и ја тако прошао. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Госпођо судија, имам примедбу 
на ову изјаву, јер то је ова, он и данас не спомиње ништа од овога, 
то му је диктирано и то ова преводилац, она је преводила друго, 
човек нема везе са овим. А о том броју погинулих у нападу, не може 
он да прича, не он, не може нико да прича, тај број нико не зна, 
поготово не тачан број који наводи. А да ли знате Бадањак Јосипа, 
Лемјновић Перу и Петра Вулета? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Што? 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Да ли познајете Бадањак Јосипа? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Лемуновић Перу? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Вулета Петра? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Они су изјавили да су 
припадници 204. вуковарске бригаде и да су били наоружани. Да ли 
Вам је познато у то време било? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам шта су 
изјављивали они. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Да ли Вам је познато да је пре 
напада на Ловас у Ловасу био заробљен тенк Југословенске народне 
армије? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Није ми познато. 
Опт. АЛЕКСАНДАР НИКОЛАЈИДИС: Имам још само примедбу госпођо, 
овај, он о наоружавању и припадању било којим хрватским 
јединицама не смеју да говоре, јер су они исто као и ми преварени и 
њихове вође, тај Рендулић и овај, како се зове, Цирба и остали су их 
оставили и побегли, само што су они сада поново власт у селу и због 
последица они зато морају овако да говоре као што говоре. Хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, да ли има још  неко од оптужених?  
Нема.  Господине Франковићу, рећи ћете суду, ја ћу Ва питати, 
помињали сте Луку Бвлића да је тамо био одведен у кухињу, да су 
ти људи тучени, он, Марин Мађаревић, Берислав Филић, Јосип 
Туркаљ, реците ми, шта се десило са тим Луком Балићем, да ли је 
он поведен овамо на то минско поље? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим да је он погинуо 
на том минском пољу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли то можете са сигурношћу да потврдите, 
да ли сте га видели тамо да је погинуо или сте га видели у оној 
колони или? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Нисам га видео. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  У колони нисте? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Нисам, нисам, не могу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, ја ћу Вас питати још за неке Ваше 
мештане уколико их знате, да ли можете са сигурношћу да 
потврдите да ли су били тамо на тој детелини, страдали, смртно 
завршили на тој детелини, Мато Ходак звани Мечка? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да, он је погинуо на 
минском пољу, мислим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Јесте ли Ви видели његов леш? 
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Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не, нисам видео ничији 
леш када сам био рањен. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Зато Вас и питам, хоћу са сигурношћу да ми 
потврдите, да ли сте видели тело неко и да ли сигурно. Неки дан 
нам је један сведок Драго Сабљак помињао за тог Мату Ходака да је 
преживео на минском пољу и да је тамо чак учествовао у 
сахрањивању тих лешева са минског поља. Значи овог Мату Ходака 
не могу? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не могу, ја сам био 
рањен, онда више нисам ништа, ниједан леш, мислим оно нисам 
могао идентифицирати, нисам, имао сам са собом, нога и рука, 
мислим, нисам имао времена гледати њих.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:   И реците ми за овог Ивана Видића, чини ми се 
да сте га нешто помињали током Вашег исказа. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јесам, њега сам видео 
када су га тукли ту код капије на улазу у радиону, у дворишту, из 
дворишта у радиону има капија па се улази, мислим, туда трактори 
иду, па сам видео да су га тукли. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, да ли је то било оног дана када сте 
ишли на ову детелину? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Пред минско поље. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  И шта се десило са Иваном Видићем, да ли је 
он  кренуо са вама или је остао ту или? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не могу Вам то ништа 
потврдити сада. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, оног дана када сте били у задрузи 
17. и 18.10., да ли знате Мату Филића да ли је он био ту са Вама или 
евентуално да ли знате? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Опростите, још једном 
поновите. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Мату Филића, да ли знате тог човека? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Марко Филић или Мато 
Филић? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Мато Филић? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Матеј. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Мате. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Не знам, не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Ја ћу Вас питати у вези неких Ваших исказа 
везано за оптуженог Милана Радојчића. Ви сте пред судом у 
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Вуковару 17.06.2004. године рекли: «Оптужени Милан Радојчић је 
био у ТО и он је нарједио да идем на чишћење запаљених кућа».  
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Видите, то ми је сада 
цело време, он ме је исто то сада питао, цело време ми је то 
магловито, сада не могу то, не могу одговорити на то питање, 
стварно не могу се сетити. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Такође сте пред хашким истражитељима ове 
1995. године на страни 4 рекли – «локални командант 
територијалне одбране Милан Радојчић постављао нам је уопштена 
питања о ситуацији и приликама у нашем селу». Помињете неко 
испитивање које је вршио Милан Радојчић. 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Нисам ја био код њега 
на никаквом испитивању, ја сам тамо њега само виђао испред 
полицијске постаје.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Значи можемо да констатујемо да ово што је на 
овом записнику пред хашким истражитељима, да то нисте изјавили? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Мислим, не могу се 
стварно тога сетити, мислим не могу, ево, покушавао сам на све 
начине. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Реците ми, колико сте Ви дуго тамо рањени 
лежали, ту код тог каналао од момента рањавања до момента Вашег 
збрињавања када долази онај камион који вози Милан Воркапић 
звани Трнда? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Јој, временски не знам, 
мени је била вечност јер сам био рањен, цурила ми је крв и оно, не 
могу проценити, а нисам ни имао сат, нисам имао ничега, не могу, 
уопште више нисам, са временом сам се поздравио, једноставно 
нисам знао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да ли се у том периоду дешава ово 
деактивирање мина када сте ви још ту рањени присутни? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да, да, да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Помињали сте да је Божа Видић, да ли га Ви 
знате, да ли имате неких сазнања о његовој судбини? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Само сам чуо да су га 
убили. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Изволите пуномоћници оштећених. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:   Да ли сведок може да нам каже, кога је од 
мештана Срба видео у Месној заједници када се 12.10. јавио ту? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Клисурић Павлета, 
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њему сам се јавио. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:   Добро, да ли можете да се сетите, док сте, 
кажете да су 18.-ог ујутру у дворишту Месне заједнице, да је дошао 
оптужени Љубан Деветак и ушао у кухињу овај задруге и да су 
након тога неки од затворених мештана Хрвата одвођени на 
испитивање. Да ли можете речи, да ли су они одвођени у исте 
просторије где је отишао Љубан Деветак или на нека друга места? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Пазите, врата су једна, 
а ту има више просторија, ја не могу мислим ништа Вама рећи. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли су Милан Рендулић и  Илија 
Кресојевић били наоружани док су се налазили на почетку колоне 
затвореника који су одвођени на минско поље? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Да. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:  Да ли сте видели убиство Бошка Бођанца у 
колони или сте, да ли сте тај догађај, ако га се сећате, мало боље 
опишете? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Он је био напред мало, 
он је заостао, заостао, није могао више ходати, јер му је нога јако 
пуно искрварила и остао је на зачељу колоне и после смо чули само 
пуцњеве, мислим нисмо видели ништа даље. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ:   Хвала, немам више питања. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Само још једно питање, на страни 7 
истражитељима Хашког тужилаштва сте рекли «колону су 
предводили двојица мештана, припадника територијалне одбране, 
то су били Милан Рендулић и Илија Кресојевић, заједно са 
шесторицом припадника јединице «Душан Силни». Да ли можете 
ово да објасните, где се налазе тих шест'орица припадника «Душан 
Силни»? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Они су били свагде у 
колони, мало овдје, мало тамо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Шетали около? Реците ми, када сте дошли до 
те детелине и тамо на детелини успут, да ли сте Ви видели да неко 
издаје неке наредбе и уколико јесте, формацијски коме припада тај 
што издаје наредбе? 
Сведок-оштећени СТАНИСЛАВ ФРАНКОВИЋ: Формацијски ко је био 
тај, ја мислим, био сам у војсци и онда знам, а овај је био капетан 
који је био, неки Драган мислим који је предводио тај вод, али 
гласова се чуло више. Сада, ко је издао наредбу, ја то не могу рећи, 
мислим. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Добро, захваљујем Вам се, допунских питања 
нема. Захваљујем Вам се господине Франковићу што сте се одазвали 
да сведочите у вези овог догађаја. 
 
 Довршено сведочење. 
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Да се одјавимо са Жупанијском судом у 
Вуковару. 
 
 

Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
 

Главни претрес СЕ ПРЕКИДА у 12,49 часова и биће 
настављен дана: 

 
 

 
25. фебруара 2011. године, 
са почетком у 9,30 часова. 

 
 

 Довршено. 
 
 
ЗАПИСНИЧАР                          ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА  
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